
   

 

Utbildningsnämnden 2022-01-26 
 
Anmälningsärenden 

1. Tillgänglighetsrådets protokoll 2021-12-01. 

2. Utdrag ur kommunfullmäktiges protokoll 2021-11-29, § 212 - Ändringar i Verk-
samhetsplan med budget 2021 och ekonomisk planering 2022-2023. 

3. Utdrag ur kommunfullmäktiges protokoll 2021-11-29, § 214 - Verksamhetsplan 
med budget 2022 och ekonomisk planering 2023-2024. 

4. Skolverkets beslut om rekvisition - Statsbidrag för höjda löner till lärare och vissa 
andra personalkategorier för 2021/2022. 

5. Skolverkets beslut om rekvisition - Statsbidrag till skolhuvudmän som inrättar 
karriärsteg för lärare 2021/2022. 

6. Skolverkets beslut om rekvisition - Statsbidrag för omsorg under tid då förskola 
eller fritidshem inte erbjuds för 2021. 

7. Skolverkets beslut om redovisning - Personalförstärkningar inom elevhälsan och 
när det gäller specialpedagogiska insatser för 2020. 

8. Skolverkets beslut om redovisning - Statsbidrag till kvalitetssäkrande åtgärder för 
2021. 

9. Skolverkets beslut om rekvisition - Statsbidrag för undervisning under skollov för 
2021. 

10. Skolverkets beslut om ansökan - Statsbidrag för fortbildning av lärare för 2021. 

11. Utdrag ur kommunstyrelsens protokoll 2021-10-05, § 172 - Yttrande över Social-
departementets remiss Börja med barnen! En sammanhållen god och nära vård 
för barn och unga (dnr 2021/1114). 

12. Centrala samverkansgruppens protokoll 2021-12-13. 

13. Södermöre kommundelsnämnds protokoll 2021-12-15. 

14. Inkomna anmälningar om kränkande behandling från förskolor och skolor. 
 
Anmälan av delegationsbeslut 

1. Förvaltningschefens beslut december: A 3 Huvudmannens utredning av anmälan 
gällande skolsituation för elev vid Lindsdalsskolorna (dnr 2021/1051), A 3 Hu-
vudmannens yttrande med anledning av Barn- och elevombudets föreläggande 
(dnr 2020/1108), A 3 Huvudmannens utredning av ”Anmälan gällande skolsituat-
ion för elev vid Kalmarsundsskolan” (dnr 2021/1135), B 5 Förordnande av vik 
rektor för Smedbyskolan 6-17 december 2021, A 4 Beslut om tilläggsbelopp och 
rutinmässiga ombudgeteringar 2021. 

2. Ordförandens beslut december: A 2 På utbildningsnämndens vägnar fatta beslut i 
ärenden som är så brådskande att nämndens avgörande inte kan avvaktas. 
 Tillfällig stängning av verksamhet orsakad av covid-19: 

- Kalmarsundsskolan förskoleklass och åk 1 från och med 3 december till och 
med 7 december 2021 (dnr 2021/1188). 

- Kalmarsundsskolan förlängning av stängning förskoleklass och åk 1 från 
och med 8 december till och med 10 december 2021 (dnr 2021/1188). 

- Kalmarsundsskolan klass 3B (gäller även fritidshem för berörda elever) från 
och med 13 december till och med 17 december 2021 (dnr 2021/1237). 



   

 

- Kalmarsundsskolan klass 4D från och med 16 december till och med 22 de-
cember 2021 (dnr 2021/1247). 

- Kalmarsundsskolan klass 2A och klass 4A från och med 20 december till 
och med 22 december 2021 (dnr 2021/1253). 

3. Rektor Förskolan Djurängen, beslut augusti-januari: B 4 Anställning. 

4. Rektor Förskolan Smedby, beslut 2020: D 1 Beslut om plats då barnet behöver 
särskilt stöd (dnr 2020/0333, 2020/1204, 2020/1203, 2020/1188, 2017/0841, 
2020/1187, 2021/0365), D 3 Beslut om nedsättning, befrielse eller avskrivning av 
fordran (dnr 2020/0255, 2020/1187, 2017/0841). 

5. Rektor Lindöskolan, beslut december: E 15 Beslut om att ta emot elev från annan 
kommun än hemkommunen (dnr 2021/1189). 

6. Rektor Förskolan Oxhagen-Malmen, beslut december: B 4 Anställning. 

7. Rektor Rinkabyholmsskolan, beslut augusti-november: A 10 Beslut om korttids-
uthyrning av lokaler, D 1 Beslut om plats då barnet/eleven behöver särskilt stöd 
(dnr 2015/0862, 2021/1150, 2021/1157, 2021/1158, 2021/1156, 2021/1154, 
2021/1155). 

8. Rektor Rocknebyskolan, beslut HT 2021: E 13 Beslut med anledning av begäran 
om skolskjuts (dnr 2021/1260), B 4 Anställning (dnr 2021/1261), D 2 Beslut om 
att ta emot barn från annan kommun än hemkommunen (dnr 2021/1262). 

9. Rektor Förskolan Lindö, beslut ht 2021: D 2 Beslut om att ta emot barn/elev 
från annan kommun än hemkommunen (dnr 2021/1227, 2021/1226). 

10. Rektor Förskolan Rockneby, beslut november-december: B 4 Anställning (dnr 
2021/1259), D 1 Beslut om plats då barnet behöver särskilt stöd (dnr 
2021/1251), D 2 Beslut om att ta emot barn från annan kommun än hemkom-
munen (dnr 2021/1258). 

11. Rektor Förskolan Oxhagen-Malmen, beslut december: D 1 Beslut om utökad vis-
telsetid (dnr 2021/0706, 2021/0152, 2021/0775). 

12. D11, E 24 Rektors beslut om att utreda och vidta åtgärder mot kränkande be-
handling (se anmälnings- och kännedomsärendet ”Inkomna anmälningar om 
kränkande behandling från förskolor och skolor”). 

 



PROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 

2021-12-01 

Tillgänglighetsrådet 

Tid 
Onsdagen den 1 december 2021 

Plats 
Digitalt möte via Teams 

Omfattning 
§ 48 - 64

Beslutande 
Lotta Wahlmino (L) Kommunstyrelsen 
Liselotte Ross (V)  Kommunstyrelsen 
Hanne Lindqvist (M) Kommunstyrelsen 
Anna-Britt Wejdsten (L) Överförmyndarnämnden 
Michael Ländin (S) Omsorgsförvaltningen 
Peter Akinder (S) Samhällsbyggnadsnämnden 
Kajsa Hedin (M) Samhällsbyggnadsnämnden 
Leila Ben Larbi (V) Samhällsbyggnadsnämnden 
Johanna Petersson (C) Servicenämnden 
Krister Ekström  Neuroförbundet 
Barbro Eldhagen  Autism- och Aspergerförbundet 
Allan Johansson  Synskadades riksförbund 
Marie Torstensson FUB 
Elsiv Karlsson Afasiförbundet 
Richard Gunnarsson RTP – Personskadeförbundet 
Magnus Jernetz Gustavsson DHR 
Ronald Rosengren Strokeföreningen 
Kåge Johnson Reumatikerföreningen 

Ersättare 
Anna Wändesjö FUB 

Övriga närvarande 
Madeleine André Serviceförvaltningen 
Emil Erdtman Funktionsrätt/Certec Lunds 

universitet 
Anders Linder Kommunledningskontoret 
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Linda Törngren Almljung  Samhällsbyggnadskontoret           
Carinna de Sousa   Samhällsbyggnadskontoret  
Cecilia Wróbel   Kommunledningskontoret 
Stina Nordström                    Kommunledningskontoret 
 

Sekreterare 
 
 
 
 

Stina Nordström 

 

Justeras 
 
 
 
 
Krister Ekström   Anna Wändesjö 
Ordförande  FUB 
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 § 48 
Inledning 
Ordförande Krister Ekström hälsade alla välkomna.  
 

 

§ 49 
Val av justerare  
Anna Wändesjö utsågs att justera dagens protokoll tillsammans med ordföranden.   
 

§ 50  
Presentation av Emil Erdtman 
Emil Erdtman är verksam inom Funktionsrätt men också doktorand vid Certec 
vid Lunds universitet, som Kalmar kommun samarbetarar med när det gäller 
bland annat universell utformning. Emil Erdtman deltog och lyssnade på mötet 
som en del i hans arbete, att se exempel på hur rådsmöten går till. 
 

§ 51 
Fastställande av dagordningen 
Ungdomsombudet Sophia Sundlin hade förhinder att delta. Stina Nordström 
framför i stället kortfattad aktuell information under den dagordningspunkten.  
 
Dagordningen fastställdes.  
 

§ 52 
Återkoppling från respektive nämnd 
 

Omsorgsnämnden 
Michael Ländin berättade att arbetet med verksamhetsplanen för 2022 pågår. Ett 
samarbete har inletts med serviceförvaltningen som ska ta över städningen inom 
hemtjänsten. Det gör att undersköterskorna kan lägga en större del av sin arbetstid 
på omsorg.  
 
Arbetet med att motverka ofrivillig ensamhet bland äldre fortsätter, bland annat 
tillsammans med frivilliga krafter.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden 
Peter Akinder informerade om att nämnden har beslutat om taxor och avgifter för 
upplåtelse av offentliga platser.  
 
Ett samrådsförslag är på gång för detaljplanen över Norrlidens stadsdelscentrum.  
 
Ett nytt stadsmiljöprogram har beslutats.  
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Arbetet med att förbättra utformningen av Norra Långgatan pågår.  
 
Kommunstyrelsen 
Liselotte Ross informerade om att kommunfullmäktige nyligen har beslutat om 
verksamhetsplanen för 2022. Några exempel på satsningar under 2022: 

• Nya mötesplatser i Oxhagen, Berga och Norrliden 

• Arena för aktiviteter i Oxhagen 

• Friluftssatsningar 

• Arbete för mer jämställda träffpunkter 

• Tillgodose behoven av mötesplatser för både yngre och äldre hbtqi-
personer.  
 

Liselotte Ross nämnde också att kommunstyrelsen kommer fatta beslut om 
vaccinationskrav för nyanställda inom vård och omsorg, liksom bland studenter 
från vård- och omsorgsgymnasier.  
 
Informationen lades till handlingarna. 
 

§ 53 
Återkoppling från organisationerna 
 

Reumatikerföreningen 
Kåge Johnson berättade att föreningen uppmärksammat de internationella 
reumatikerdagarna.  
Stängningen av rehabbassängen på sjukhuset är en fråga som engagerar 
medlemmarna. Ett brev har skickats från distriktföreningen till Region Kalmar 
län, alla kommuner i länet, samtliga politiska partier, media med flera.  
 
Autism- och Aspergerförbundet 
Barbro Eldhagen berättade att förbundet tillsammans med ett antal andra 
föreningar haft ett möte med politiker. Ett fokusområde var kvinnor och flickor 
som har en aspergerdiagnos vilket är en fråga som de kommer att fortsätta arbeta 
med.  
 
Neuroförbundet 
Krister Ekström informerade om att flera möten hållits digitalt. En dagsutflykt 
gjordes tidigare i höstas till Boda luffarmuseum.  
 
SRF 
Allan Johansson berättade att även SRF har hållit digitala möten. En julfest 
planeras att hållas för medlemmarna.  
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FUB 
Anna Wändesjö informerade om att FUB i Stockholm firar 65-årsjubileum den 2 
december.  
 
Informationen lades till handlingarna. 

§ 54  
Aktuella barn- och ungdomsfrågor 
Sophia Sundlin hade förhinder att delta vid mötet och Stina Nordström 
informerade i stället kortfattat om några aktuella frågor: 

• Den lokala uppföljningen av ungdomspolitiken (Luppen) avslutades den 30 
november och det dröjer ungefär en månad innan Sophia Sundlin kan 
plocka ut data. Hör av er till Sophia eller Stina Nordström om ni vill ha 
något särskilt material.  
 

• Arbetet med insamlingen från nämnderna till barnbokslutet är i full gång. 
Jätteroligt att se allt som görs ute i verksamheterna.  
 

• Kalmar ungdomsråd träffas regelbundet och ska ut till sina första skolor nu 
i dagarna för att sprida kunskap och information om rådet, deras 
verksamhet och planer framåt.  

Informationen lades till handlingarna. 

§ 55 
Tillgänglighetspriset 
Stina Nordström informerade om de nomineringar som kommit in och presidiets 
förslag. Formellt beslut fattas av kommunstyrelsen i januari. Även prisutdelning 
sker i januari.  
 
Informationen lades till handlingarna.  

§ 56 
Kompetensutvecklingsdag 2022  
Stina Nordström informerade om Dzenita Abazas förslag om en 
kompetensutvecklingsdag under 2022. Utöver medlemmarna i rådet föreslås 
deltagare från hela kommunkoncernen bjudas in, liksom representanter för 
näringslivet och fastighetsägarna.  
 
Datum för kompetensutvecklingsdagen är den 28 september med rådsmöte på 
förmiddagen och utbildning på eftermiddagen. Preliminär lokal för utbildningen 
är Glasverandan. 
 
Ett förslag till upplägg är föreläsningar varvat med praktiska inlevelseövningar. 
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Krister Ekström nämnde att presidiet diskuterat de föreläsningar som personer 
med funktionsnedsättningar håller via Funktionsrätt och Coompanion. 
 
Kansliet vill planera dagen tillsammans med representanter från organisationerna. 
Stina Nordström skickar ut inbjudan.  
 
Informationen lades till handlingarna.   

§ 57 
Övriga frågor 
Internationella funktionshinderdagen den 3 december uppmärksammas i Kalmar 
genom ett arrangemang som inleds på Larmtorget kl. 14. Stina Nordström mejlar 
information till rådet.  
 
Funktionsrätt arrangerar den 13-17 december en seminarieserie på temat 
universell utformning. Stina Nordström mejlar informationen till rådet. 
 
Barbro Eldhagen informerade om ett webinarium som arrangeras av 
Funktionsrätt den 3 december kl. 10-11.30 på temat ”Respekt för rättigheter”. 
Deltar gör bland annat människorättsjuristen Annika Åkerberg som är ledamot i 
styrelsen för Institutet för mänskliga rättigheter.  
 
Allan Johansson påminde om att European Access City Award för 2022 delas ut 
snart. Förra året vann Jönköping och flera andra svenska städer har tilldelats pris i 
vad som kan liknas med EM i tillgängliga städer. Kalmar kommun borde återigen 
överväga om att ansöka. Ett krav som ställs är att staden har fler än 50 000 
invånare.  
 
Informationen lades till handlingarna. 

§ 58 
Information om arbetet på Norra Långgatan 
Landskapsarkitekten Anders Linder informerade om projektet framtidens Norra 
Långgatan. Det är ett samverkansprojekt mellan Kalmar City, Kalmar energi, 
Kalmar vatten och Kalmar kommun. Bakgrunden till projektet är att VA-
ledningarna är gamla och behöver bytas ut, och samtidigt passar man på att bygga 
om gatan. Arbetet beräknas vara klart sommaren/hösten 2022. 
 
Arbetet har genomförts i form av ett grupparbete med fastighetsägare och 
näringsidkare på gatan. Arkitektfirman Tengbom har utifrån diskussionerna tagit 
fram en visionsbild över gatan.  
 
Några viktiga saker som projektet fokuserar på: 

• Förtydliga genom gatans utformning att den är en gågata 
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• Skapa inbjudande entréer 

• Lägga en gedigen, slät markbeläggning 

• Erbjuda en flexibel möblering som kan ändras under året och med 
anledning av tillfälliga evenemang med mera 

 
Markbeläggningen kommer att se ut som den på Fiskaregatan med granitplattor 
längs kanterna. Endast en 2 cm upphöjning kommer att finnas på gatan för att 
samla upp vatten, i övrigt kommer gatan att vara slät. Belysningen kommer att 
hängas i linor över gatan. Det ger en jämn och bra belysning utan lyktstolpar som 
står i vägen.  
 
När det gäller möbleringen kommer lite annorlunda möbler att placeras ut i stället 
för klassiska parkbänkar. Möblerna kommer att kompletteras med rygg- och 
armstöd där det behövs. Möblerna kommer placeras ut så att brandbil och 
räddningstjänst kan komma fram utan problem.  
 
Endast utryckningsfordon och behörig trafik (boende på gatan och 
lastning/lossning) kommer att få köra på gatan. Eftersom många inte följt dessa 
regler kommer pollare att införas vid infarten från Stortorgets hörn.  
 
Lotta Wahlmino undrade om man i arbetet tagit höjd för att hantera eventuella 
skyfall, till exempel med hjälp av växtlighet som kan ta upp vatten? 
 
Anders Linder svarade att det inte kommer finnas några traditionella brunnar utan 
i stället linjeavvattning med en dagvattenränna som sväljer vattnet i ett första 
skede. Kalmar vatten har i dimensioneringen av dagvattenledningarna tagit höjd 
för mer nederbörd men vid skyfall hinner ändå inte vattnet rinna undan.  
 
Lotta Wahlmino undrade också om de befintliga uteserveringarna kommer att 
finnas kvar. Anders Linder svarade att de finns med på ritningarna på samma 
ställe som i dag.  
 
Allan Johansson framförde att en gatumiljö med möblering i gatan är negativt för 
personer med synnedsättning. Samtidigt visades förståelse för att gatan behöver 
göras om.  
 
Marie Torstensson och Magnus Jernetz Gustavsson ställde frågor om möjligheten 
att ta bort trappsteg vid entréerna i samband med gatuarbetet. Anders Linder 
svarade att trappsteg upp till max 10 cm har de kunnat ta bort, men inte mer än 
så. Ramper tar mycket gatuutrymme i anspråk och är negativt för 
framkomligheten på andra sätt. Det finns även kulturhistoriska värden att ta 
hänsyn till som begränsar vilka förändringar som kan göras.  
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Informationen lades till handlingarna. 

§ 59 
Dialog om stadsutvecklingsprojekt i Norrliden 
Linda Törngren Almljung och Carinna Soares de Sousa informerade om Hållbart 
stadsdelscentrum, Norrliden.  
 
Arbetet utgår från Mål 11 om hållbara städer i FN:s Agenda 2030 samt Sveriges 
miljömål god bebyggd miljö. Ett tydligt fokus finns också på att föra dialoger för 
att få in synpunkter, och att lyfta sociala värden för att utveckla Norrliden.  
 
Några områden som ska undersökas i arbetet är: 

• Bebyggelsestrukturen, vilken typ av bostäder bör byggas? 

• Gröna kvalitéer, grönområden 

• Hur kan dagvattnet användas? 

• Hur kan mobiliteten i området utvecklas? 
 

En målsättning är att arbetet ska leda till en klimatneutral, cirkulär och 
uppkopplad stadsdel, och samtidigt öka tryggheten och attraktiviteten i Norrliden. 
Några centrala frågor i arbetet är hur utemiljöer och bostadsgårdar är utformade 
liksom gång- och cykelvägar.  
 
Dialog- och samarbetspartner är kommunens förvaltningar och bolag, 
fastighetsbolag med flera. En arbetsmetod som används är ”Palett för hållbara 
Norrliden”. Där anges vision, värden, strategier och verktyg.  
 
Det har genomförts medborgardialoger tidigare i Norrliden men de är ett par år 
gamla och därför kommer en ny dialog att genomföras för att få in synpunkter.  
 
Kåge Johnson ställde frågor om hur den digitala dialogen kommer att gå till och 
varför vissa områden på kartan var särskilt markerade.  
 
Linda Törngren Almljung svarade att en digital enkät tagits fram som kan nås via 
en QR-kod, eller Kalmar kommuns webbplats. Annonsering kommer att göras i 
dagspress. Frågor ställs om hur området i och kring Norrliden upplevs och 
används i dag, och hur man skulle vilja att det ser ut i framtiden. Det markerade 
området på kartan är föremål för en ny detaljplan.  
 
Lotta Wahlmino ställde frågan om det finns något samarbete med Region Kalmar 
län om en eventuell placering av en hälsocentral i Norrliden.  
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Linda Törngren Almljung svarade att arbetet med detaljplanen för Norrliden 
Centrum pågår parallellt som stadsutvecklingsprojektet. Ett förslag till detaljplan 
kommer att lämnas i januari.  
 
Marie Torstensson undrade hur många som brukar svara på 
medborgarundersökningen av det här slaget. Räcker det med att annonsera i 
tidning eller behövs information i brevlådan till alla boende? 
 
Linda Törngren Almljung berättade att medborgardialoger hölls i Norrliden i 
samband med att demokratistugan var på plats i slutet av november. Då var även 
en tolk på plats. Andra informationskanaler är sociala medier, fastighetsägare och 
föreningar i området. Informationen finns också på engelska och arabiska.  
 
Krister Ekström undrade om det i undersökningen går att få svar på var i Kalmar 
den som svarar bor. I Norrliden eller i annan stadsdel? 
Linda Almljung Törngren svarade att man får ange om man bor i området, 
besöker någon eller är där för att uträtta ett ärende.  
 
Kåge Johnson berättade om en tidigare medborgardialog som hölls i samband 
med att Guldfågeln Arena byggdes. Då genomfördes promenader från arenan till 
Norrliden, grupparbete i dåvarande Novaskolan med mera. Det vore bra om 
något liknande kunde göras nu. 
 
Linda Almljung Törngren berättade att ambitionen fanns men hindrades av 
pandemin. Då kom tankar på att genomföra det digitalt i stället. Men om intresse 
finns är det inte omöjligt att det går att genomföra något mer framöver.  
  
Informationen lades till handlingarna. 

§ 60 
Upplägg av Tillgänglighetsrådets sammanträden 2022 
Diskussion fördes om hur rådets möten bör läggas upp under nästa år. 
 
Marie Torstensson nämnde att hon varit kritisk till möten på dagtid tidigare men 
att det fungerar nu. Det vore bra om organisationernas representanter kunde få 
ersättning för sitt deltagande. Närvaron är över lag bra, och har ökat när vi 
började hålla digitala möten. Bra om det finns möjlighet att vara med digitalt även 
framöver, till exempel genom hybridmöten. Mötena bör inte hålla på längre tid än 
nu. I dag är det inte möjligt att få fritidstillsyn för barn när föräldern deltar i 
Tillgänglighetsrådets möte, det skulle behöva ändras. Marie Torstensson uttryckte 
också att hon är glad för att Tillgänglighetsrådet finns och fungerar så bra jämfört 
med hur det är i många andra kommuner.  
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Ronald Rosengren tyckte det är rimligt att just Tillgänglighetsrådets möten ska 
vara tillgängliga för alla.  
 
Barbro Eldhagen framförde att det är viktigt att representanter från nämnder och 
förvaltningar är med på mötena. Då är det enklare att ta upp gemensamma frågor 
och diskutera.  
 
Magnus Jernetz Gustavsson höll med om att en ersättning borde ges till 
företrädarna för organisationerna.  
 
Leila Ben Larbi menade att mötena är givande för politiker från nämnderna. Det 
är ett bra tillfälle att lära sig något nytt från organisationernas perspektiv.  
 
Richard Gunnarsson föredrar möten på dagtid. Det vore bra om mötena 
framöver kan vara hybridmöten med möjlighet att delta antingen fysiskt eller 
digitalt.  
 
Liselotte Ross instämde i att det är givande för politikerna att vara med och lyssna 
och kommer ta upp med nämndernas ordförande att de bör prioritera 
Tillgänglighetsrådets möten. För att kunna upprätthålla den goda närvaron 
framöver bör det övervägas om hybridmöten kan vara ett alternativ.  
 
Krister Ekström tycker att mötena är ett bra tillfälle att träffa representanter för 
kommunen och ta upp olika frågor för diskussion.  
 
Allan Johansson lyfte fram fördelarna med hybridmötena för dem som bor en bit 
utanför Kalmar, liksom för dem med funktionsnedsättning som har svårt att ta sig 
till mötena. Det finns också fördelar med att fortsätta hålla mötena på dagtid. En 
ersättning bör betalas ut till representanterna för organisationerna. Regionens 
funktionshinderråd betalar ut ersättning.   
 
Kajsa Hedin framförde skriftligt efter mötet att det är bra om det kan vara möjligt 
att delta digitalt även framöver. När det gäller innehållet bör fokus ligga på att 
diskutera problem och lösningar på tillgänglighetsfrågor, mindre information än i 
dag. Frågan om möjligheten till arvoden för organisationerna bör ses över igen, 
liksom möjligheten till fritidstillsyn för barn när föräldern deltar i 
Tillgänglighetsrådets möte.  

§ 61   
Återkoppling från Vita käppens dag 
Allan Johansson berättade om Vita käppens dag som enligt en tradition från 1970-
talet uppmärksammar synskadade den 15 oktober.  
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Tillgänglighetsrådet 
 
 
 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 

2021-12-01 

 

 

I år var det samling på Larmtorget och sedan genomfördes en vandring genom 
staden med vita käppar och glasögon med inbyggda synnedsättningar. Från 
kommunen deltog både kommunalrådet Dzenita Abaza och flera tjänstepersoner. 
Vid vandringen uppmärksammades bland annat föremål som står i vägen, till 
exempel blomsterurnor och cyklar.  
 
Informationen lades till handlingarna. 

§ 62  
Återkoppling från studiebesök på Kifab Arena 
Stina Nordström berättade om studiebesöket som genomfördes i slutet på 
oktober. Synpunkter hade framförts på dåliga kontraster i hissen, önskemål om en 
lift på en av handikapptoaletterna, och att toaletterna var könade vilket är något 
som ska avvecklas i alla kommunens lokaler.  
 
Richard Gunnarsson framförde att det dessutom saknas dörröppnare mellan 
innebandyhallen och friidrottshallen. Att hissen kräver att den som åker håller 
inne en knapp under hela färden för att hissen inte ska stanna är heller inte 
optimalt. 
 
Kansliet framför åsikterna till Kifab Arena och bevakar hur synpunkterna 
åtgärdas.  
 
Informationen lades till handlingarna. 
 

§ 63 
Sammanträdesdatum för 2022 
Under 2022 hålls sammanträdena vid följande datum: 2 mars, 1 juni, 28 
september, 30 november. 
 

§ 64 
Nästa sammanträde 
Krister Ekström tackade för ett bra möte och önskade alla en god jul och ett gott 
nytt år. Nästa sammanträde blir den 2 mars.  
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UTDRAG 
 

Sammanträdesdatum 

2021-11-29 

 

Kommunfullmäktige 
 
 

 

 
Anslaget på kommunens anslagstavla den 13 december 2021. 
 

§ 212 

Ändringar i Verksamhetsplan med budget 2021 och 
ekonomisk planering 2022-2023 

Dnr KS 2020/0457 

Handlingar 

Kommunledningskontorets skrivelse den 19 oktober 2021. 
 
Extra investeringsbidrag 2021. 
 
Kommunledningskontorets skrivelse den 18 oktober 2021 om 
verksamhetsbidrag till Sjöräddningssällskapets räddningsstation. 
 
Kommunstyrelsens protokoll den 2 november 2021, § 181. 

Bakgrund 

Prognosen för årets resultat 2021 i delårsrapporten per den siste augusti uppgår 
till 181,3 miljoner kronor (mnkr), att jämföra med det budgeterade resultatet på 
38,8 mnkr. Den huvudsakliga orsaken till den stora positiva budgetavvikelsen 
är kraftigt höjda prognoser för skatteintäkterna med 115,7 mnkr då ekonomin 
återhämtar sig starkare och snabbare än tidigare förväntat under corona-
pandemin. Det ger ett utrymme för tillfälliga satsningar under 2021 utöver de 
tidigare budgeterade driftbudgetramarna.  
 
Sammanlagt föreslås utökade medel till kommunstyrelsen, servicenämnden och 
kultur- och fritidsnämnden med 47,75 mnkr.  
 
Balanskravet i kommunallagen slår fast att i en kommunal budget ska 
intäkterna alltid överstiga kostnaderna, således kan inte ett negativt resultat 
budgeteras. Med hittills gällande budgeterat resultat som uppgår till 38,8 mnkr 
och med föreslagna utökningar av nämndernas driftbudgetramar skulle, allt 
annat lika, resultatet bli negativt med -8,95 mnkr. Därför föreslås att i budget 
2021 utöka de samlade intäkterna från skatt, generella statsbidrag och 
kommunal utjämning med 115,7 miljoner kronor, vilket motsvarar 
förändringen som SKR:s skatteunderlagsprognos i cirkulär 21:31 medför. 
 
Kommunstyrelsen har föreslagit att kommunfullmäktige antar förslag till 
ändringar i Verksamhetsplan med budget 2021 och ekonomisk planering  
2022–2023. 
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Kommunfullmäktige UTDRAG 

  Sammanträdesdatum 
   2021-11-29 

 

 

Överläggning 

Under överläggningen redovisas följande förslag: 
1. Johan Persson(S) – med instämmande av Bertil Dahl (V), Hanne 

Lindqvist (L) och Johanna Petersson (C) – föreslår att 
kommunfullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 

2. Micael Foghagen (SD) föreslår att kommunfullmäktige ska besluta 
enligt kommunstyrelsens förslag med ändringen att punkterna 2:1 och 
2:2 ska avslås. 
 

3. Thoralf Alfsson ( - ) föreslår att kommunfullmäktige ska besluta enligt 
kommunstyrelsens förslag med ändringen att punkterna 2:1 och 2:3 ska 
avslås. 

 
Efter att överläggningen avslutats beslutar kommunfullmäktige först att bifalla 
kommunstyrelsens förslag med undantag av ändringsförslag. 
 
Härefter frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill bifalla 
kommunstyrelsens förslag eller Micael Foghagens m.fl. ändringsförslag att 
avslå punkterna 2:1 och 2:2. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 
bifaller kommunstyrelsens förslag. 
 
Slutligen frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill bifalla eller avslå 
Thoralf Alfssons ändringsförslag att avslå punkten 2:3. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 
 
Omröstning begärs. Kommunfullmäktige godkänner följande 
omröstningsproposition: "Den som vill bifalla kommunstyrelsens förslag röstar 
ja, den som vill bifalla Thoralf Alfssons ändringsförslag, röstar nej.” Vid 
omröstningen avges 47 ja-röster, 7 nej-röster och 7 ledamöter är frånvarande 
(hur var och en röstar framgår av bilaga C). Det innebär att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 
 
1. Kommunstyrelsens driftbudgetram utökas för det enskilda året 2021 med 

totalt 2,45 miljoner kronor (mnkr) enligt följande: 

 0,2 mnkr för bidrag till Sjöräddningssällskapet enligt inkommen 
ansökan. 

 0,5 mnkr för anskaffande av bevakningskameror som en 
trygghetsskapande åtgärd. 

 0,25 mnkr för uppstartskostnader gällande fria mensskydd i grund- 
och gymnasieskolan. 
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 1,5 mnkr för inköp av mensskydd till grund- och gymnasieskolan. 
Hela eller delar av anslaget får omfördelas till annan nämnd som en 
administrativ ombudgetering. 

 
2. Kultur- och fritidsnämndens driftbudgetram utökas för det enskilda året 

2021 med totalt 42,3 miljoner kronor (mnkr) enligt följande: 

 15,0 mnkr för investeringsbidrag till föreningslivet. Därmed upphävs 
tidigare separat beslut om investeringsbidrag till Folkets hus i Lindsdal 
§ 22 2021-02-22, då bidrag för detta ändamål ingår i de totala 15,0 
mnkr. 

 25,0 mnkr för investeringsbidrag till Kalmar FF och IFK Kalmar för 
uppförande av en inomhushall för fotboll på Gasten. Bidraget lämnas 
under förutsättning att ett avtal mellan berörda föreningar och 
Kalmar kommun upprättas under 2021. 

 2,0 mnkr för en satsning på ökad attraktivitet i Oxhagen som en del 
av tilldelat uppdrag inför 2021. 

 0,3 mnkr för inköp av inventarier till verksamheten på Krusen-
stiernska gården. 

 
3. Servicenämndens driftbudgetram för det enskilda året 2021 utökas med 

3,0 miljoner kronor för en satsning på enskilda vägar. 
 

4. Den samlade budgeterade intäkten på budgetposten ”Skatteintäkter 
och kommunal utjämning” under finansförvaltningen i driftbudgeten 
2021 utökas med 115,7 miljoner kronor i enlighet med 
skatteunderlagsprognos ur cirkulär 21:31 från SKR (Sveriges 
Kommuner och Regioner). De samlade ändringarna i detta beslut 
finansieras genom att det budgeterade resultatet för 2021 höjs med 
67,95 mnkr från 38,8 mnkr till 106,75 mnkr. 

Jäv 

På grund av jäv deltar inte Mats Nyblom (S), Gunnar Nilsson (S), Lisa 
Jalmander (M) och Jonas Lövgren (M) i handläggningen av detta ärende. 

Reservationer 

Ledamöterna för SD reserverar sig skriftligen mot beslutet och anför följande: 
”Sverigedemokraterna bifaller förslaget med undantag för investeringsbidraget 
till Folkets Hus, Lindsdal. Argumenten är flera – de bedriver i alldeles för låg 
grad barn och ungdomsverksamhet vilket är ett prioriterat mål antagen av 
kultur- och fritidsnämnden. Samma sak gäller även den låga grad av 
kulturverksamhet, vilket också är ett prioriterat mål. Vidare ska nämnden inte 
dela ut investeringsbidrag till utbyggnad, det kan även strida med EU-direktiv 
om otillbörlig illojal konkurrens och sist men inte minst ifrågasätter vi starkt 
deras likabehandlingsprincip och demokratiska förhållningssätt då ett flertal 
Folkets Hus i Sverige har nekat oss Sverigedemokrater att hyra deras lokaler. 
 



4 (5) 

Kommunfullmäktige UTDRAG 
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Sverigedemokraterna yrkar avslag på förslaget att ge 25,0 mnkr för 
investeringsbidrag till Kalmar FF och IFK Kalmar för uppförande av en 
inomhushall för fotboll på Gasten då det saknas tillräckligt underlag. Vi saknar 
uppgifter kring ägandeförhållanden och om hyreskostnader dels för 
kommunen dels för övriga föreningar. Även här kan det ifrågasättas huruvida 
detta är förenligt med EU-direktiv gällande otillbörlig illojal konkurrens. Till 
detta kan tilläggas att kommunens skattebetalare har stöttat Kalmar FF med 
otroligt många miljoner genom åren och någon gång måste det upphöra – 
vilket även har uttalats i denna församling (fullmäktige). Vi ser däremot fram 
mot lösningar för att hjälpa ungdomsfotbollen, inte minst damfotbollen och 
IFK Kalmars satsning i allsvenskan. En inomhushall i egen regi, där 
kommunen har egen rådighet och som kan nyttjas av alla våra föreningar ser vi 
som ett bättre.” 
 
Thoralf Alfsson (-) reserverar sig skriftligen mot beslutet och anför följande: 
”Efter mina granskningar av föreningen Folkets hus i Lindsdal och deras 
oseriösa bidragsansökningar och bristfälliga redovisningar av hur medlen 
används och undanhållande av redovisning av bidrag från Boverket kan 
Framtid Kalmar inte ställa sig bakom ytterligare bidrag till föreningen.  
I synnerhet inte när det saknas exakta uppgifter om kostnaden och att det i 
underlagen anges att man ännu inte avslutat offertarbetet. Att i detta läge 
bevilja ett så stort belopp som 6 375 000 kronor är fullständigt uteslutet. 
 
Det samma gäller underlagen för att öka attraktiviteten i Oxhagen som är 
minst sagt bristfällig. Det handlar om hela 2 000 000 kronor. På det nuvarande 
underlaget kan vi i Framtid Kalmar inte godkänna detta belopp och yrkar 
avslag på förslaget till beslut. Underlaget är inte bara bristfälligt det saknas helt 
och hållet ett underlag över vad dessa 2 000 000 kronor skall användas till.” 

Protokollsanteckningar 

Ledamöterna för MP redovisar en protokollsanteckning enligt följande: 
”Miljöpartiet ser med skepticism på majoritetens tendens till ’Oktoberfest’, det 
vill säga att sätta sprätt på det prognostiserade överskottet under innevarande 
år när resultatet i oktober ser ut att bli bra. Det är ofta bra och behjärtansvärda 
saker pengarna går till, men vi är mycket tveksamma till den typen av ad hoc-
hantering av skattemedel.  
 
I år har också oktoberfest-pengarna även kommunicerats till allmänheten i 
samband med budget för 2022 vilket gör att folk i allmänhet och journalister 
har haft svårt att förstå vad det egentligen handlar om. I ett välfungerande 
budgetarbete ska det finnas marginaler för oförutsedda händelser och osäkra 
prognoser. I allmänhet kan man därför förvänta sig ett visst överskott i 
förhållande till budget de flesta år. Att varje gång detta inträffar använda en del 
av dessa medel för ändamål som inte har hanterats i den normala 
budgetprocessen är att visa dålig respekt för skattebetalarna.” 
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Sekreterare 

Jonas Sverkén 
 
 

Justeras 

 
Roger Kaliff Erik Ciardi 
ordförande  

 
 
 
 
 
Mika Kotanen 
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UTDRAG 
 

Sammanträdesdatum 

2021-11-29 

 

Kommunfullmäktige 
 
 

 

 
Anslaget på kommunens anslagstavla den 13 december 2021. 
 

§ 214 

Verksamhetsplan med budget 2022 och ekonomisk 
planering 2023-2024 

Dnr KS 2021/0546 

Handlingar 

Kommunledningskontorets skrivelse den 18 oktober 2021. 
 
Verksamhetsplan med budget 2022 och ekonomisk planering 2023–2024. 
 
Kalmaralliansens budgetreservation. 
 
Sverigedemokraternas budgetreservation. 
 
Miljöpartiets budgetreservation. 
 
Thoralf Alfssons (-) budgetreservation. 
 
Kommunstyrelsens protokoll den 2 november 2021, § 180. 

Bakgrund 

Den politiska majoriteten presenterar förslag till Verksamhetsplan med budget 
för 2022 och ekonomisk planering för 2023–2024. 

 

Det budgeterade resultatet för år 2022 uppgår till 91,6 miljoner kronor, för år 
2023 till 80,1 miljoner kronor och för år 2024 till 86,0 miljoner. 
 
Kommunstyrelsen har föreslagit att kommunfullmäktige antar förslag till 
verksamhetsplan med budget 2022 och ekonomisk planering 2023-2024. 

Överläggning 

Under överläggningen redovisas följande förslag: 
1. Johan Persson (S) – med instämmande av Erik Ciardi (C), Liselotte 

Ross (V), Dzenita Abaza (S), Michael Ländin (S), Bertil Dahl (V), 
Magnus Uhr (S), Anita Wollin (C), Mona Jeansson (S) och Richard 
Deichmann (V) – föreslår att kommunfullmäktige ska bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 
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2. Hanne Lindqvist (M) – med instämmande av Lotta Wahlmino (L), 
Christopher Dywik (KD), Kajsa Hedin (M), Lisa Jalmander (M), 
Amanda Falk (L), Annica Portland Bengtsson (M), Björn Brändewall 
(L) och Magnus Jernetz Gustavsson (M) – föreslår att 
kommunfullmäktige ska bifalla Kalmaralliansens budgetförslag (se 
Kalmaralliansens budgetförslag i bilaga). 

 
3. Micael Foghagen (SD) och Lillemor Marcus Jonsson (SD) föreslår att 

kommunfullmäktige ska bifalla Sverigedemokraternas budgetförslag (se 
SD:s budgetförslag i bilaga). Vidare lämnas följande särskilda yrkanden 
in: 
- gratis kulturskola 
- utreda bättre subventionerad fritidsverksamhet 
- utreda införande av trygghetsvärdar 
- utveckla möjligheten att inrätta kulturreservat i området runt 

Läckeby, Rockneby och Bäckebo 
- ökat anslag till Kalmar Science Park AB 

 
4. Max Troendlé (MP) föreslår att kommunfullmäktige ska bifalla 

Miljöpartiets budgetförslag (se MP:s budgetreservation i bilaga). 
 

5. Thoralf Alfsson ( - ) föreslår att kommunfullmäktige ska bifalla Framtid 
Kalmars budgetförslag med tillägget att partistödet minskas från 100% 
till 80% samt att 2:a vice ordförande i nämnderna ska tas bort (se 
Thoralf Alfssons budgetreservation i bilaga). 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer ovanstående förslag mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag.  
 
Omröstning begärs. Ordföranden utser kommunstyrelsens förslag till 
huvudförslag.  
 
Härefter frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill utse Kalmaralliansens 
budgetförslag, Sverigedemokraternas budgetförslag, Miljöpartiets budgetförslag 
eller Thoralf Alfssons budgetförslag som motförslag. Han finner att 
kommunfullmäktige utser Kalmaralliansens budgetförslag som motförslag.  
 
Omröstning begärs. Ordföranden utser Kalmaralliansens budgetförslag till 
huvudförslag i omröstningen. Därefter frågar ordförande om 
kommunfullmäktige vill utse Sverigedemokraterna, Miljöpartiets eller Thoralf 
Alfssons budgetförslag som motförslag till Kalmaralliansens budgetförslag. 
Han finner att Sverigedemokraternas budgetförslag ska vara motförslag till 
Kalmaralliansens budgetförslag. Härefter godkänner kommunfullmäktige 
följande omröstningsproposition. "Den som vill utse Miljöpartiets 
budgetförslag till motförslag till Sverigedemokraterna budgetförslag röstar ja, 
den som vill utse Thoralf Alfssons budgetförslag till motförslag, röstar nej.” 
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Vid omröstningen avges 5 ja-röster, 2 nej-röster, 48 ledamöter avstår och 6 
ledamöter är frånvarande (hur var och en röstar framgår av bilaga D). Det 
innebär att Miljöpartiets budgetförslag är motförslag till Sverigedemokraternas 
budgetförslag. 
 
Härefter godkänner kommunfullmäktige följande omröstningsproposition. 
"Den som vill utse Sverigedemokraternas budgetförslag till motförslag till 
Kalmaralliansens budgetförslag röstar ja, den som vill utse Miljöpartiets 
budgetförslag till motförslag, röstar nej.” Vid omröstningen avges 6 ja-röster, 5 
nej-röster, 46 ledamöter avstår och 4 ledamöter är frånvarande (hur var och en 
röstar framgår av bilaga E). Det innebär att Sverigedemokraternas 
budgetförslag är motförslag till Kalmaralliansens budgetförslag. 
 
Härefter frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill utse Kalmaralliansens 
budgetförslag till motförslag eller Sverigedemokraternas. Han finner att 
kommunfullmäktige utser Kalmaralliansens budgetförslag till motförslag. 
 
Härefter frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill bifalla 
kommunstyrelsens förslag eller Kalmaralliansens budgetförslag. Han finner att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  
 
Omröstning begärs. Kommunfullmäktige godkänner följande 
omröstningsproposition. "Den som vill bifalla kommunstyrelsens förslag röstar 
ja, den som vill bifalla Kalmaralliansens budgetförslag, röstar nej.” Vid 
omröstningen avges 35 ja-röster, 13 nej-röster, 9 ledamöter avstår och 4 
ledamöter är frånvarande (hur var och en röstar framgår av bilaga F). Det 
innebär att kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Härefter frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill bifalla 
kommunstyrelsens förslag eller Sverigedemokraternas särskilda yrkanden enligt 
ovan. Han finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag i 
samtliga fall. 
 
Härefter frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill bifalla 
kommunstyrelsens förslag eller Thoralf Alfssons förslag gällande partistöd. 
Han finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 
 
Omröstning begärs. Kommunfullmäktige godkänner följande 
omröstningsproposition. "Den som vill bifalla kommunstyrelsens förslag röstar 
ja, den som vill bifalla Thoralf Alfssons förslag, röstar nej.” Vid omröstningen 
avges 36 ja-röster, 1 nej-röst, 18 ledamöter avstår och 6 ledamöter är 
frånvarande (hur var och en röstar framgår av bilaga G). Det innebär att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Avslutningsvis frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill bifalla 
kommunstyrelsens förslag eller Thoralf Alfssons förslag rörande arvodering av 
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2:e vice ordförande i nämnderna. Han finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner förslag till Verksamhetsplan med budget för 
2022 och ekonomisk planering för 2023–2024 med följande tillägg: 
På sidan 69 under rubriken ”Hög kvalitet i välfärden – Mål och uppdrag” ska 
följande mål läggas till för socialtjänsten: 
”I Kalmar ska upplevelsen av socialtjänstens stöd rankas bland de 30 bästa i 
landet.” 
 
Det innebär att samtliga nämnders begäran om medel inför 2022 är besvarade. 

 

1. Anslag i budgeten för 2022 anvisas direkt till nämnderna som ”totala 
nettoanslag” i driftbudgeten. För ombudgeteringar av anslag gäller; 

 

 Nämnd får fatta beslut om interna ombudgeteringar som inte medför 
väsentliga ändringar av servicenivå, inte berör frågor av principiell art 
eller annat av särskild vikt. Sådana förslag ska överlämnas till 
kommunfullmäktige för beslut.  

 

 Kommunstyrelsen får fatta beslut om sådana ombudgeteringar mellan 
nämnder som inte medför ändringar av servicenivå, berör frågor av 
principiell art eller annars är av särskild vikt. Övriga förslag ska 
överlämnas till kommunfullmäktige för beslut.  
 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott får rätt att göra förändringar i 
driftbudgeten avseende ökad kompensation till kultur- och 
fritidsnämndens driftbudgetram för eventuellt uteblivet riktat 
statsbidrag för avgiftsfri sommarlovsverksamhet med högst 0,5 mnkr. 
 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott får rätt att göra förändringar i 
driftbudgeten avseende anslaget till ”trygghetspaketet” om 10 miljoner 
kronor som i sin helhet tillförs kommunstyrelsens driftbudgetram i 
utgångsläget. Över tid kan delar av anslaget omfördelas till andra 
nämnder och senare även återtas till kommunstyrelsen. 

 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott får rätt att göra förändringar i 
driftbudgeten avseende anslaget till social hållbarhet om 3 miljoner 
kronor (enligt modell för ”bygdepeng”) som i sin helhet tillförs 
kommunstyrelsens driftbudgetram i utgångsläget. 
 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott får rätt att göra förändringar i 
driftbudgeten avseende hantering av statsbidraget för lovskola, då 
finansieringsformen är oklar utifrån SKR:s tolkning av 
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höstbudgetpropositionen. Anslaget finns kvar i utbildningsnämndens 
och Södermöre kommundelsnämnds ramar i utgångsläget, men kan tas 
bort om motsvarande anslag tillförs via riktat statsbidrag 
(likvärdighetsbidraget). 
 

 Justering av budgetramar mellan nämnder av organisatorisk, 
administrativ eller redovisningsteknisk karaktär som inte får någon 
nettopåverkan på resultatet eller de faktiska resurserna för nämndernas 
verksamheter får beslutas av kommundirektören. Exempel på sådan 
åtgärd är att skifta internfakturering mot ramjustering för interna 
tjänster i syfte att förenkla den administrativa hanteringen. 

 
2. Kommunstyrelsen får rätt att, utifrån ändrade förutsättningar, besluta om 

ändringar i investeringsbudgeten för planperioden 2022-2024. För beslut 
om ändringar gäller;  

 Omdisponeringar får göras mellan åren i planperioden. 

 Den totala investeringsbudgetramen för respektive år inom plan-
perioden får inte överskridas. 

 Omdisponeringar får göras mellan objekt som ingår i underlaget för 
planperioden. 

 Helt nya objekt kan växlas mot att ett tidigare beslutat objekt helt eller 
delvis tas bort för planperioden. 

 
3. Kommunstyrelsen får rätt att besluta om senareläggning av planerade 

investeringar i budgeten för 2022, om det riskerar att bli avvikelser mot 

fastställd budget som begränsar kommunens finansiella handlings-
utrymme. 

 
4. Kommunens tjänsteköp från Kalmar Science Park AB utökas med 4,0 

miljoner kronor från och med 2022 avseende inkubatorverksamheten. 
Befintligt avtal mellan kommunen och bolaget uppdateras härmed. 
Samtidigt utökas utdelningen till kommunen från Kalmar Kommunbolag 
AB med motsvarande. 
 

5. Det befintliga anslaget om 1,1 mnkr för stöd till elitidrotten överförs från 
kommunstyrelsen till kultur- och fritidsnämnden. Därutöver tillförs 
ytterligare 1 mnkr riktat till damidrotten. Avtalet mellan Kalmar Kommun 
och Destination Kalmar AB uppdateras med motsvarande. 
 

6. Kommunfullmäktige beslutar, att såsom för egen skuld ingå borgen för 

Kalmar Kommunbolag AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta 

lånebelopp om 45 000 000 kronor, jämte därpå löpande ränta och 

kostnader.  
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7. Kommunfullmäktige beslutar, att såsom för egen skuld ingå borgen för 

Kalmarhem AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp 

om 2 118 200 000 kronor, jämte därpå löpande ränta och kostnader. 

 
8. Kommunfullmäktige beslutar, att såsom för egen skuld ingå borgen för 

KIFAB i Kalmar AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta 

lånebelopp om 768 200 000 kronor, jämte därpå löpande ränta och 

kostnader.  

 
9. Kommunfullmäktige beslutar, att såsom för egen skuld ingå borgen för 

HB Telemarkens låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp 

om 405 000 000 kronor, jämte därpå löpande ränta och kostnader.  

 
10. Kommunfullmäktige beslutar, att såsom för egen skuld ingå borgen för 

Kalmar Vatten AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp 

om 900 000 000 kronor, jämte därpå löpande ränta och kostnader.  

 
11. Kommunfullmäktige beslutar, att såsom för egen skuld ingå borgen för 

Kalmar Öland Airport AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta 
lånebelopp om 18 000 000 kronor, jämte därpå löpande ränta och 
kostnader. 
 

12. Kommunfullmäktige beslutar, att såsom för egen skuld ingå borgen för 

Kalmar Hamn AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp 
om 90 000 000 kronor, jämte därpå löpande ränta och kostnader 

 
13. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen under år 2022 har rätt 

att nyupplåna, det vill säga öka kommunens lån i kreditinstitut, upp till 
totalt 1 575 000 000 kronor.  
 

14. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen under år 2022 har rätt 
att omsätta lån, det vill säga låna upp motsvarande belopp på de lån som 
förfaller till betalning under år 2022. 

 
15. Avgiften för borgensåtagande för lån till helägda bolag fastställs till 

nedanstående procentsatser av utnyttjad borgen tertialvis per 1 januari, 1 
maj och 1 september: 

 Kalmar Kommunbolag AB  0,49% 
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 Kalmar Hamn AB   0,41% 

 KIFAB i Kalmar AB  0,41% 

 HB Telemarken i Kalmar  0,56% 

 Kalmar Öland Airport AB  0,64% 

 Kalmarhem AB   0,48% 

 Kalmar Vatten AB (VA-verksamhet) 0,00% 

 Kalmar Vatten AB (affärsdrivande verksamhet) 0,24% 
 

16. Avgiften för borgensåtagande för lån till kommunalförbundet Kretslopp 
Sydost fastställs till 0,3 procent under planeringsperioden. 
 

17. Kommunfullmäktige beslutar att betala ut 2 885 300 kronor i partistöd år 
2022. Av partistödet ska 20% fördelas som ett grundstöd till varje parti i 
fullmäktige och resterande som ett mandatbundet stöd. 

 
18. Kommunfullmäktige beslutar, i enlighet med kommunfullmäktige 

presidiums förslag, att fastställa driftbudgetramen för kommunens 
revisorer till 2 936 000 kronor för 2022. 
 

19. Kommunfullmäktige fastställer skattesatsen för år 2022 till oförändrade 
21:81. 

Reservation 

Ledamöterna för M, L, KD reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag. 
 
Ledamöterna SD reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 
 
Ledamöterna MP reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 
 
Thoralf Alfsson reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 
 
 

Sekreterare 

Jonas Sverkén 
 
 

Justeras 

 
Roger Kaliff Erik Ciardi 
ordförande  
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Mika Kotanen 

 



Beslut

KALMAR KOMMUN 2021-12-14
BOX 611 1(3)
39126 KALMAR Dnr 8.1.2-2021:0039649

Statsbidrag för höjda löner till lärare och vissa andra
personalkategorier för 2021/2022

Beslut om rekvisition

Skolverket beslutar att bevilja er rekvisition. Beslutet om statsbidrag fattas
med stöd av förordning (2016:100) om statsbidrag för höjda löner till lärare
och vissa andra personalkategorier.

Ni beviljas  6 443 391 kronor  i statsbidrag. Ni har rekvirerat 6 443
391 kronor. Bidraget avser Hösten 2021. Bidraget betalas ut enligt
utbetalningsplan till bankgiro/plusgiro 24400-4.

Skolverkets beslut får enligt förordning (2016:100) inte överklagas.

Beräkning av bidragsbeloppet

Statsbidrag beräknas med utgångspunkt från det genomsnittliga antalet
elever hos huvudmannen under de senaste tre åren och utgår med minst 50
000 kronor (helårsbasis). Ersättning för sociala avgifter ingår i statsbidraget
enligt ett schablonbelopp. För lärare, förskollärare och fritidspedagoger
som arbetar mindre än heltid reduceras statsbidraget i motsvarande
omfattning. Det gäller också för personal som inte arbetar under hela
rekvisitionsperioden och/eller som är frånvarande under en period om
minst30 sammanhängande dagar.

Utbetalning av bidrag

Inkommen rekvisition som beviljats eller delvis beviljats leder till utbetalning
av statsbidrag. Rekvisition för perioden 1 juli – 31 december betalas ut senast
vecka 52 och rekvisition för perioden 1 januari – 30 juni betalas ut senast
vecka 27. Utbetalningen har textmeddelandet Lärarlönelyftet HT21 för
hösten 2021 respektive Lärarlönelyftet VT22 för våren 2022. Observera att
det krävs en beviljad eller delvis beviljad rekvisition för varje utbetalning.

Ändrade omständigheter eller uppgifter

Postadress: Box 4002, 171 04 Solna
Besöksadress: Svetsarvägen 16
Telefon 08-527 332 00 vx Fax: 08-24 44 20
skolverket@skolverket.se www.skolverket.se
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Skolverket kan hålla inne en utbetalning av bidrag om det kommer fram att
ärendets förutsättningar eller uppgifterna som lämnats i rekvisitionen har
ändrats väsentligt.

Det är mycket viktigt att ni informerar Skolverket snarast om det
sker förändringar för er verksamhet. Det kan exempelvis röra sig om
förändringar som innebär att en huvudman fusioneras med en annan
huvudman eller att en huvudman är under rekonstruktion. Även
förändringar som innebär att huvudmannen tar över eller upplåter
skolenheter ska meddelas Skolverket. Detta görs genom att skicka ett
meddelande till statsbidrag.lararlonelyftet@skolverket.se.

Uppföljning

Skolverket kan komma att genomföra stickprovskontroller för att säkerställa
att det finns underlag som styrker de uppgifter som beslutet grundats på.

Återbetalning av statsbidrag

Sökande som tagit emot statsbidrag för Lärarlönelyftet kan bli
återbetalningsskyldig enligt bestämmelserna i 17 §förordningen.

Viktig information gällande kommande begäran om utbetalning
vårterminen 2022

Höstterminen 2021 uppgraderades Lärarlönelyftet i E-tjänsten vilket
medförde att huvudmännen behövde omregistrera alla uppgifter för samtliga
lärare i samband med terminens rekvisition. De uppgifter som nu registrerats
kommer att hämtas upp automatiskt och ligga till grund för nästa rekvisition
i E-tjänsten våren 2022.

Höstterminen 2021 har även personalkategorierna omformulerats för att
underlätta registreringen av legitimation, personalkategori och skolform.

Omregistreringen som har gjorts visar att det finns ett behov av att
förtydliga förhållandet mellan legitimation,personalkategori och skolform.
Detta gäller särskilt personalkategorierna speciallärare och specialpedagog,
i de fall dessa lärare uppfyller kraven för att undantas kravet om en
lärarlegitimation.

Skolverket kommer därför särskilt att se över registreringen av
personalkategorier kommande termin. Skolverket ber därför alla huvudmän
att förbereda organisationen på att hantera registreringen av legitimation,
personalkategori och skolform med extrauppmärksamhet vårterminen 2022,
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och att granska den data som nu har registrerats. Begäran om komplettering
har inte skickats ut den här terminen så länge grundkravet om legitimation
och skolform är uppfyllt, med hänsyn till den ökade arbetsbörda det har
inneburit att omregistrera samtliga lärare. Specialpedagoger och speciallärare
har också godkänts även om de varit registrerade i andra skolformer än
särskola och specialskola. Skolverket kommer att se överförutsättningarna
för dessa personalkategorier till våren 2022.

Huvudmannen ansvarar för att de lärare som bidraget begärs ut för är
behöriga enligt förordning (2016:100) och att registreringen som görs är
korrekt avseende legitimation, personalkategori och skolform. Stickprov och
fördjupad kontroll och uppföljning utöver handläggningen kan ske i syfte
att kontrollera att förordningen följs. En felaktig registrering kan komma att
upptäckas vid kommande rekvisitionstillfällen, eller vid stickprov och kan då
resultera i avslag förde lärare som inte uppfyller kraven enligt förordningen,
eller i ett återkrav.

Beslut har fattats av Sofie Lundkvist efter föredragning av Anette Karls Fors.
Handläggare var Anette Karls Fors.

Kontaktuppgifter

För frågor om beslutet,
e-posta: statsbidrag.lararlonelyftet@skolverket.se eller ring: 08-527 33 200
(Skolverkets växel).

mailTo:statsbidrag.lararlonelyftet@skolverket.se


Beslut

KALMAR KOMMUN 2021-11-30
BOX 611 1(3)
39126 KALMAR Dnr 8.1.2-2021:0039164

Statsbidrag till skolhuvudmän som inrättar
karriärsteg för lärare för 2021/2022

Beslut om rekvisition

Skolverket beslutar att bevilja er rekvisition. Beslutet om statsbidrag fattas
med stöd av förordning (2019:1288) om statsbidrag till skolhuvudmän som
inrättar karriärsteg för lärare.

Ni beviljas  3 105 082 kronor  i statsbidrag. Ni har rekvirerat 3 105
082 kronor. Bidraget avser HT 2021 Pott 1. Bidraget betalas ut enligt
utbetalningsplan till bankgiro/plusgiro 24400-4.

Skolverkets beslut får enligt förordning (2019:1288) inte överklagas.

Viktig information om statsbidrag för karriärtjänster

Beräkning av bidragsbeloppet

Statsbidraget är uppdelat i två potter. Bidragspott 1 riktar sig till huvudmän
med skolenheter som inte bedöms ha särskilt svåra förutsättningar och
bidragspott 2 riktar sig till huvudmän med skolenheter med särskilt
svåra förutsättningar. En och samma huvudman kan få medel från båda
potterna. Huvudmännen kan välja att utnyttja sin bidragsram från pott 1 på
skolenheter som ingår i pott 2 men det går inte att utnyttja sin bidragsram
från pott 2 på skolenheter som omfattas av pott 1. Skolverket har beräknat
och tagit beslut om bidragsramar som reglerar vilka potter varje skolenhet
tillhör för bidragsomgången 2021/22 samt vilken bidragsram huvudmännen
har tilldelats inom respektive pott.

Statsbidrag ges med maximalt 42 500 kronor för en förstelärare i
bidragspott 1 och 85 000 kronor för en förstelärare i bidragspott 2 per
rekvisitionsperiod (halvår). Statsbidrag ges med maximalt 85 000 kronor
för en lektor i bidragspott 1 och 127 500 kronor för en lektor i bidragspott
2 per rekvisitionsperiod (halvår). Ersättning för sociala avgifter ingår i
statsbidraget.

Postadress: Box 4002, 171 04 Solna
Besöksadress: Svetsarvägen 16
Telefon 08-527 332 00 vx Fax: 08-24 44 20
skolverket@skolverket.se www.skolverket.se
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För lärare som arbetar delvis vid en skolenhet i pott 2 och delvis vid en
skolenhet i pott 1 ska statsbidraget bestämmas i förhållande till hur lärarens
arbetstid är fördelad mellan skolenheterna. Om en förstelärare exempelvis
arbetar 50 procent på en skolenhet i pott 1 och 50 procent på en skolenhet i
pott 2 ska läraren få en löneökning på 7 500 kronor per månad.

För lärare som arbetar mindre än heltid reduceras statsbidraget i
motsvarande omfattning. Det gäller också för lärare som inte arbetar under
hela rekvisitionsperioden och/eller som är frånvarande under en period om
minst 30 sammanhängande dagar.

Utbetalningsplan

Inkommen rekvisition som beviljats eller delvis beviljats leder till utbetalning
av medel senast i december 2021 (för perioden 1 juli 2021 – 31 december
2021). Utbetalningen har meddelandetext Karriartjanster.2021/22.u1.

Ändrade omständigheter eller uppgifter

Skolverket kan hålla inne en utbetalning av statsbidrag eller besluta om
återkrav om det kommer fram att ärendets förutsättningar eller uppgifterna
som lämnats har ändrats väsentligt. Det är mycket viktigt att ni informerar
Skolverket snarast om det sker förändringar vad gäller er verksamhet. Det
kan till exempel röra sig om förändringar som innebär att huvudmannen
fusioneras med en annan huvudman eller att ni är under rekonstruktion.
Även förändringar som innebär att huvudmannen köper eller säljer
skolenheter från en annan huvudman eller om en huvudman omorganiserar
sina pott 2-skolenheter ska meddelas Skolverket. Detta görs genom att
skicka ett meddelande till statsbidrag.karriartjanster@skolverket.se.

Återbetalning av statsbidrag

Den som tagit emot statsbidrag kan bli återbetalningsskyldig enligt
bestämmelserna i förordning (2019:1288). Enligt 23 § i förordningen är en
huvudman återbetalningsskyldig om

1. huvudmannen har använt statsbidraget på annat sätt än som följer av
förordningen,

2. huvudmannen genom att lämna oriktiga eller ofullständiga uppgifter eller
på något annat sätt har orsakat att statsbidraget har lämnats felaktigt eller
med för högt belopp,
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3. statsbidraget av något annat skäl har lämnats felaktigt eller med för högt
belopp och huvudmannen borde ha insett detta, eller

4. huvudmannen inte lämnar sådana uppgifter som avses i 22 §.

Redovisning och uppföljning

Skolverket kan komma att genomföra stickprovskontroller, för att säkerställa
att det finns underlag som styrker de uppgifter som beslutet grundats på.

Beslut har fattats av Sofie Lundkvist efter föredragning av Clara Bolin.
Handläggare var Viktoria Kiwutila Lufuankenda.

Kontaktuppgifter

För frågor om beslutet,
e-posta: statsbidrag.karriartjanster@skolverket.se eller ring: 08-527 33 200
(Skolverkets växel).

mailTo:statsbidrag.karriartjanster@skolverket.se
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KALMAR KOMMUN 2021-11-24
BOX 611 1(2)
39126 KALMAR Dnr 8.1.2-2021:0039806

Statsbidrag för omsorg under tid då förskola eller
fritidshem inte erbjuds för 2021

Beslut om rekvisition

Skolverket beslutar att bevilja er rekvisition. Beslutet om statsbidrag fattas
med stöd av förordning (2012:994) om statsbidrag för omsorg under tid då
förskola eller fritidshem inte erbjuds.

Ni beviljas  875 854 kronor  i statsbidrag. Bidraget avser HT 2021. Bidraget
betalas ut enligt utbetalningsplan till bankgiro/plusgiro 24400-4.

Skolverkets beslut får enligt förordning (2012:994) inte överklagas.

Det sammanlagda belopp som begärs ut för januari – juni och juli -
december 2021 får inte överstiga det belopp som beviljades i ansökan för
2021. Ni beviljades 1 779 302 kronor i ansökan. För januari - juni begärde ni
ut 903 448 kronor. Ni kan för juli - december max begära ut 875 854 kronor.

Viktig information om Omsorg under tid då förskola eller
fritidshem inte erbjuds år 2021

Beräkning av bidragsbeloppet

Bidragsbeloppet per erbjuden plats beräknas genom att anslaget för
bidragsåret delas på det antal erbjudna platser som kommunerna tillsammans
ansöker om bidrag för. Anslag för statsbidraget för år 2021 var totalt 79
miljoner kronor. Efter ansökan beviljade Skolverket 78 897 378 kronor för
77 199 erbjudna platser fördelat på 176 kommuner. Det motsvarar 1022
kronor per erbjuden plats.

Utbetalningsplan

Utbetalning för juli - december 2021 är planerad att ske i december 2021.
Utbetalningen har meddelandetexten ” Omsorg 2021.u2”.

Det sammanlagda belopp som begärs ut för januari – juni och juli –
december 2021 får inte överstiga det belopp som beviljades i ansökan 2021.

Postadress: Box 4002, 171 04 Solna
Besöksadress: Svetsarvägen 16
Telefon 08-527 332 00 vx Fax: 08-24 44 20
skolverket@skolverket.se www.skolverket.se
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Huvudmannen måste också ha visat i respektive begäran om utbetalning att
de har haft tillräckliga kostnader.

Uppföljning

I samband med begäran om utbetalning ska kommunerna redovisa
kostnader för respektive halvår för omsorg på kvällar, nätter och helger.
Skolverket kan komma att genomföra stickprovskontroller, för att säkerställa
att det finns underlag som styrker de uppgifter som beslutet grundats på.

Återbetalning av statsbidrag

Den som tagit emot statsbidrag kan bli återbetalningsskyldig enligt
bestämmelserna i förordning (2012:994).

Beslut har fattats av Sofie Lundkvist efter föredragning av Susanna Kanmert.
Handläggare var Teresia Bergström.

Kontaktuppgifter

För frågor om beslutet,
e-posta: statsbidrag.omsorg@skolverket.se eller ring: 08-527 33 200
(Skolverkets växel).

mailTo:statsbidrag.omsorg@skolverket.se


Beslut

KALMAR KOMMUN 2021-12-08
BOX 611 1(3)
39126 KALMAR Dnr 8.1.2-2021:0035199

Personalförstärkningar inom elevhälsan och när det
gäller specialpedagogiska insatser för 2020

Beslut om redovisning

Skolverket beslutar att godkänna er redovisning utan återkrav. Ni har
kommit in med en redovisning som visar att hela bidraget har använts
354 000 kronor. Beslutet om statsbidrag fattas med stöd av förordning
(2016:400) om statsbidrag för personalförstärkning inom elevhälsan och
när det gäller specialpedagogiska insatser och för fortbildning när det gäller
sådana insatser.

Skolverkets beslut får enligt förordning (2016:400) inte överklagas.

Viktig information om beslutet
Bakgrund

Skolverket beslutade den 2 april 2020 om statsbidrag för kalenderåret 2020.
Beslutet om statsbidrag fattades med stöd av förordning (2016:400) om
statsbidrag för personalförstärkning inom elevhälsan och när det gäller
specialpedagogiska insatser och för fortbildning när det gäller sådana
insatser.

Beräkning av återkrav

Skolverket har beräknat återkrav om villkoren för bidraget inte uppfyllts
samt om kostnaderna för personalförstärkningen inte motsvarar det
bidragsbelopp som beviljats.

De villkor som ska vara uppfyllda för att en huvudman ska ha uppnått en
planerad personalförstärkning är:

1. Antalet årsarbetskrafter under 2020 ska ha varit högre än antalet
årsarbetskrafter 2019.

Postadress: Box 4002, 171 04 Solna
Besöksadress: Svetsarvägen 16
Telefon 08-527 332 00 vx Fax: 08-24 44 20
skolverket@skolverket.se www.skolverket.se
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2. Förstärkningen ska ha inneburit att personaltätheten under
2020 blivit bättre än personaltätheten 2018 och bättre än
personaltätheten 2019.

Det är under vissa förutsättningar tillåtet att omfördela beviljat bidrag
från en personalkategori till en annan. Skolverket har därför också
beräknat om huvudmannens kostnader, utifrån bidragsårets fastställda
schabloner, motsvarar det bidrag som beviljats. Om en omfördelning av
årsarbetskrafter skett till en personalkategori med ett lägre schablonbelopp
än den personalkategori som bidraget beviljats för måste huvudmannen ha
tillsatt fler årsarbetskrafter så att det motsvarar bidragsbeloppet, baserat på
schablonen för den nya personalkategorin. Huvudmannen kan annars bli
skyldig att betala tillbaka mellanskillnaden.

De villkor som ska vara uppfyllda för att en huvudman ska kunna bibehålla
bidrag från tidigare år är:

1. Elevantalet 2020 får inte ha minskat med 30 procent eller mer
från 2019.

2. Huvudmannen kan bara bibehålla de årsarbetskrafter som
beviljats bidrag för 2019 och som lett till att personaltätheten
förbättrats det år då de tillsattes.

Skolverket har beräknat återkrav utifrån följande uppgifter:

– elevantal per den 15 oktober 2018, 2019 och 2020 från Statistiska
centralbyrån,

– antalet redovisade årsarbetskrafter i respektive personalkategori
under bidragsåret 2020,

– antalet årsarbetskrafter i respektive personalkategori de två
senaste åren före bidragsåret. Dessa uppgifter har hämtats från
ansökan för 2020.

Återbetalning av statsbidrag

Mottagaren av statsbidrag är skyldig att lämna sådan ekonomisk och annan
redovisning till Statens skolverk som verket begär enligt 21 § i förordningen.

Den som tagit emot statsbidrag kan bli återbetalningsskyldig enligt 22
§ i förordningen. Mottagaren av statsbidrag enligt denna förordning är
återbetalningsskyldig, om
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1. bidraget har lämnats på felaktig grund eller med för högt belopp,

2. bidraget helt eller delvis inte har utnyttjats eller inte har använts
för det ändamål det har lämnats för,

3. sådan redovisning som avses i 21 § inte har lämnats, eller

4. mottagaren inte har följt villkor som framgår av beslutet om
bidrag.

Mottagaren av statsbidrag är dock inte återbetalningsskyldig enligt första
stycket 2 om bidrag, som har lämnats för ett visst ändamål enligt denna
förordning, har använts för ett annat ändamål enligt förordningen.

Uppföljning

Skolverket kan komma att genomföra stickprovskontroller, för att säkerställa
att det finns underlag som styrker de uppgifter som beslutet grundats på.

Skolverkets beslut får enligt 26 § i nämnda förordning inte överklagas.

Beslut har fattats av Tiina Heino efter föredragning av Susanna Lorentz .
Handläggare var Angelica Johansson.

Kontaktuppgifter

För frågor om beslutet,
e-posta: statsbidrag.elevhalsa@skolverket.se eller ring: 08-527 33 200
(Skolverkets växel).

mailTo:statsbidrag.elevhalsa@skolverket.se
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KALMAR KOMMUN 2021-11-24
BOX 611 1(2)
39126 KALMAR Dnr 8.1.2-2021:0034045

Statsbidrag till kvalitetssäkrande åtgärder för 2021

Beslut om redovisning

Skolverket beslutar att godkänna er redovisning utan återkrav. Beslutet
om statsbidrag fattas med stöd av förordning (2001:161) om statsbidrag
för kvalitetssäkrande åtgärder inom förskolan, fritidshemmet och annan
pedagogisk verksamhet till kommuner som tillämpar maxtaxa.

Beslutet får inte överklagas enligt förordning (2001:161) .

Motivering

KALMAR KOMMUN har tidigare beviljats 3236882 kronor i bidrag för
Statsbidrag till kvalitetssäkrande åtgärder. Skolverket har begärt att ni ska
redovisa hur ni har använt bidraget. Ni har redovisat 3236882 kronor. Vi har
godkänt 3 236 882 kronor.

Viktig information om statsbidrag för kvalitetssäkrande åtgärder 2021

Ändrade omständigheter eller uppgifter

Det är mycket viktigt att ni informerar Skolverket snarast om det
sker förändringar vad gäller er verksamhet. Det kan t.ex. röra sig om
förändringar som innebär att huvudmannen fusioneras med en annan
huvudman eller att ni är under rekonstruktion. Även förändringar
som innebär att huvudmannen köper eller säljer skolenheter från en
annan huvudman ska meddelas Skolverket. Detta görs genom att
skicka ett meddelande till skolverket.administration@skolverket.se och
statsbidrag.maxtaxa@skolverket.se

Redovisning och uppföljning

Postadress: Box 4002, 171 04 Solna
Besöksadress: Svetsarvägen 16
Telefon 08-527 332 00 vx Fax: 08-24 44 20
skolverket@skolverket.se www.skolverket.se
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Skolverket kan komma att genomföra stickprovskontroller för att säkerställa
att det finns underlag som styrker de uppgifter som beslutet grundats på.

Återbetalning och återkrav

Den som har tagit emot statsbidrag enligt förordningen är
återbetalningsskyldig, om

1. bidraget har lämnats på felaktig grund eller med för högt belopp,

2. bidraget helt eller delvis inte har utnyttjats eller inte har använts för det
ändamål det har lämnats för,

3. mottagaren inte har lämnat sådan redovisning eller att mottagaren inte har
följt villkor som framgår av beslutet om bidrag.

Skolverket ska besluta att helt eller delvis kräva tillbaka ett statsbidrag om
någon är återbetalningsskyldig. Om det finns särskilda skäl för det, får
Skolverket efterge ett återkrav helt eller delvis.

Beslut har fattats av Sofie Lundkvist efter föredragning av Maria Nygren.
Handläggare var Maria Nygren.

Kontaktuppgifter

För frågor om beslutet,
e-posta: statsbidrag.maxtaxa@skolverket.se eller ring: 08-527 33 200
(Skolverkets växel).

mailTo:statsbidrag.maxtaxa@skolverket.se
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KALMAR KOMMUN 2021-12-08
BOX 611 1(2)
39126 KALMAR Dnr 8.1.2-2021:0042257

Statsbidrag för undervisning under skollov för 2021

Beslut om rekvisition

Skolverket beslutar att bevilja er rekvisition. Beslutet om statsbidrag fattas
med stöd av förordning (2014:47) om statsbidrag för undervisning under
skollov.

Ni beviljas  257 701 kronor  i statsbidrag. Ni har rekvirerat 257701 kronor.
Bidraget avser 2021. Bidraget betalas ut enligt utbetalningsplan till bankgiro/
plusgiro 24400-4.

Skolverkets beslut får enligt förordning (2014:47) inte överklagas.

Viktig information om statsbidrag för undervisning under
skollov för höstlov 2021

Beslut om statsbidrag fattas med stöd av förordning (2014:47) om
statsbidrag för undervisning under skollov. Bidraget får användas för att
täcka kostnader för planering och genomförande av lovskola under höstlov
2021.

Det totala statsbidraget att utnyttja under 2021 uppgår till 250 000 000
kronor.

Begäran om bidraget för lovskola under höstlov 2021

För att begära ut bidrag för lovskola anordnad under år 2021 krävs ingen
ansökan. De tillfälliga bestämmelserna i förordningen (2014:47) innebär
istället att huvudmännen begär ut bidrag motsvarande de merkostnader
man har för att anordna lovskola under höstlovet. Vid begäran om bidrag
utbetalas således inget schablonbelopp på 300 kronor per elev och dag.

Utbetalningsplan efter rekvisition

Utbetalningen gäller lovskola anordnad under höstlovet 2021. Efter begäran
om utbetalning inkommen under perioden 15 oktober – 15 november
2021 betalas bidraget ut skyndsamt efter beslutsdatum. Utbetalningen har
meddelandetexten ”Lovskola.2021.u2”.

Postadress: Box 4002, 171 04 Solna
Besöksadress: Svetsarvägen 16
Telefon 08-527 332 00 vx Fax: 08-24 44 20
skolverket@skolverket.se www.skolverket.se
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Ändrade omständigheter eller uppgifter

Skolverket kan hålla inne en utbetalning av statsbidrag eller besluta om
återkrav om det kommer fram att ärendets förutsättningar eller uppgifterna
som lämnats har ändrats väsentligt.

Det är mycket viktigt att ni informerar Skolverket snarast om det sker
förändringar vad gäller er verksamhet. Det kan t.ex. röra sig om förändringar
som innebär att huvudmannen fusioneras med en annan huvudman
eller att ni är under rekonstruktion. Även förändringar som innebär att
huvudmannen köper eller säljer skolenheter från en annan huvudman
ska meddelas Skolverket. Detta görs genom att skicka ett meddelande till
statsbidrag.administration@skolverket.se.

Redovisning och uppföljning

I er begäran om statsbidrag har ni redogjort för hur många elevdagar ni har
genomfört, antal enskilda elever som har deltagit och de merkostnader ni har
haft för att anordna lovskola under höstlovet. Skolverket kan också komma
att genomföra stickprovskontroller, för att säkerställa att det finns underlag
som styrker de uppgifter som beslutet grundats på.

Återbetalning av statsbidrag

Den som tagit emot statsbidrag kan bli återbetalningsskyldig enligt
bestämmelserna i förordning (2014:47). Ni är bland annat skyldiga att lämna
de uppgifter som Skolverket begär, annars kan ni bli återbetalningsskyldiga.

Beslut har fattats av Sofie Lundkvist efter föredragning av Mathias
Tofvesson . Handläggare var Mathias Tofvesson .

Kontaktuppgifter

För frågor om beslutet,
e-posta: statsbidrag.lovskola@skolverket.se eller ring: 08-527 33 200
(Skolverkets växel).

mailTo:statsbidrag.lovskola@skolverket.se


Beslut

KALMAR KOMMUN 2021-12-09
BOX 611 1(4)
39126 KALMAR Dnr 8.1.2-2021:0034846

Statsbidrag för fortbildning av lärare för 2021

Beslut om ansökan

Skolverket beslutar att delvis bevilja er ansökan. Beslutet om statsbidrag
fattas med stöd av förordning (2007:222) om statsbidrag för fortbildning av
lärare.

Ni beviljas  42 500 kronor  i statsbidrag. Ni har sökt 113 750 kronor.
Bidraget avser HT 2021. Bidraget betalas ut enligt utbetalningsplan till
bankgiro/plusgiro 24400-4.

Skolverkets beslut får enligt förordning (2007:222) inte överklagas.

Skälen för beslutet

En eller flera av lärarna som ni ansökt om statsbidrag för är inte antagna
till kurser inom Lärarlyftet. Ni kan inte beviljas statsbidrag för lärare som
inte läser uppdragsutbildningar enligt 3 § i förordningen (2007:222). För mer
information om vilken eller vilka lärare det gäller se lärarlistan i e-tjänsten för
statsbidrag.

En eller flera av lärarna som ni ansökt om statsbidrag för kom inte med i
urvalet.

För mer information om urvalet se ”Information om statsbidraget” i
samma dokument. För information om vilken eller vilka lärare det gäller se
lärarlistan i e-tjänsten för statsbidrag.

Postadress: Box 4002, 171 04 Solna
Besöksadress: Svetsarvägen 16
Telefon 08-527 332 00 vx Fax: 08-24 44 20
skolverket@skolverket.se www.skolverket.se
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Information om statsbidraget
Bidraget är till för att stimulera deltagandet och ska användas till att
underlätta för lärare att komplettera sin legitimation med ytterligare
behörighet. Bidragets storlek beror på typen av utbildning och antalet
högskolepoäng.

I Lärarlyftet läggs särskild tonvikt vid att fler lärare blir behöriga för
undervisning i svenska som andraspråk (sva), svenska för invandrare (sfi)
och matematik. Det gäller även deltagande i speciallärarutbildningen. Därför
får huvudmännen:

– 1500 kronor per högskolepoäng för kurser i sva och sfi.

– 1000 kronor per högskolepoäng för kurser i matematik och
speciallärarutbildning.

– 500 kronor per högskolepoäng för kurser i övriga ämnen.

Beslut och motivering för respektive lärare hittar ni i lärarlistan i e-tjänsten
för statsbidrag. Förkortningarna under rubriken Status står för:

GOD - Godkänd

AVS - Avslag

AVK - Avslag i konkurrens

Fördelning av statsbidrag

För bidragsomgången 2021 tilldelades Skolverket 13 953 905 kronor i
statsbidrag att fördela för kurser i övriga ämnen (inklusive matematik) och
speciallärarutbildningen inom Lärarlyftet. Under höstterminen 2021 hade
Skolverket 8 226 405 kronor kvar av budgeten för innevarande år. 304 (av
totalt 318) huvudmän har sökt bidrag för totalt 10 479 500 kronor för kurser
för kurser i övriga ämnen och speciallärarutbildningen.

Eftersom det sökta beloppet för kurser i övriga ämnen och för
speciallärarutbildningen överstiger det belopp som finns att fördela har
Skolverket gjort ett urval av vilka huvudmän som beviljas bidrag och
för vilka lärare. Hur urvalet ska gå till styrs av förordning (2007:222) om
statsbidrag för fortbildning av lärare.
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Enligt 2 § i förordningen får detta statsbidrag lämnas, om det finns
tillgängliga medel, till huvudmän enligt punkt 1–4 i samma paragraf. Vid
fördelning av statsbidrag ska Skolverket enligt 9 § i förordningen ta särskild
hänsyn till huvudmannens behov av behöriga lärare och då särskilt behov av
lärare med behörighet för undervisning i matematik.

Om det söks mer statsbidrag än vad det finns medel att tillgå prioriterar
Skolverket därför ansökningar, i den ordning som anges nedan, för:

– 1. Lärare som studerar med syfte att få behörighet i matematik.

– 2. Lärare som studerar med syfte att få behörighet i andra ämnen
(inklusive behörighet som speciallärare).

Fördelning av statsbidrag enligt punkt 2 sker genom rangordning av
lärare utifrån den senast tillgängliga statistiken över andelen behöriga
lärare (av totalt antal heltidstjänster) inom respektive ämne i grund- och
gymnasieskolan på huvudmannanivå.

Ändrade omständigheter eller uppgifter

Skolverket kan hålla inne en utbetalning av statsbidrag om det kommer fram
att ärendets förutsättningar eller uppgifterna som lämnats i ansökan har
ändrats väsentligt.

Redovisning och uppföljning

Skolverket kommer att följa upp hur huvudmannen använt statsbidraget
samt de deltagande lärarnas studieresultat. Skolverket kan vid behov begära
in studieresultat från lärosäten. Vid icke godkänt resultat eller studieavbrott
kan Skolverket komma att återkräva statsbidraget helt eller delvis, såvida
särskilda skäl inte föreligger.

Återbetalning av statsbidrag

Sökande som har tagit emot statsbidrag kan bli återbetalningsskyldig enligt
11 § i förordning (2007:222) om statsbidrag för fortbildning av lärare.
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Skolverkets beslut enligt denna förordning får ej överklagas.

Beslut har fattats av Tiina Heino efter föredragning av Alexander Sandberg.
Handläggare var Alexander Sandberg.

Kontaktuppgifter

För frågor om beslutet,
e-posta: statsbidrag.lararlyftet@skolverket.se eller ring: 08-527 33 200
(Skolverkets växel).

mailTo:statsbidrag.lararlyftet@skolverket.se
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UTDRAG 
 

Sammanträdesdatum 

2021-10-05 

 

Kommunstyrelsen 
 
 

 

 
Anslaget på kommunens anslagstavla den 18 oktober 2021. 
 

§ 172 

Yttrande över Socialdepartementets remiss Börja med 
barnen! En sammanhållen god och nära vård för barn 
och unga (SOU 2021:34) 

Dnr KS 2021/0597 

Handlingar 

Utdrag ur utbildningsnämndens protokoll den 22 september 2021, § 52. 
 
Utbildningsförvaltningens skrivelse den 9 september 2021 inkl. synpunkter. 
 
Remiss. 

Bakgrund 

Kalmar kommun har fått möjlighet att lämna yttrande över Socialdeparte-
mentets remiss ”Börja med barnen! En sammanhållen god och nära vård för 
barn och unga” (SOU 2021:34). 
 
Utbildningsnämnden har yttrat sig över remissen. 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar utbildningsnämndens yttrande som sitt och 
översänder det till Socialdepartementet som Kalmar kommuns svar på 
remissen Börja med barnen! En sammanhållen god och nära vård för barn och 
unga (SOU 2021:34). 
 
 

Sekreterare 

Jonas Sverkén 
 
 

Justeras 

 
Johan Persson Roger Holmberg 
ordförande  
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Tid 
Måndagen den 13 december kl.13:00-14:30 
 
Plats 
Utbildningsförvaltningens sammanträdesrum 
 
Närvarande 
Mats Linde, förvaltningschef  
Emad Soukiyh, verksamhetschef 
Anna-Stina Örnerstig, administrativ chef 
Jeanette Wahlgren, Lärarförbundet 
Pia Ihse, Lärarförbundet skolledare 
Malin Komstedt, Lärarnas Riksförbund 
Daniel Jonesjö, Lärarnas Riksförbund 
Sofie Andersson, Vision 
Sofie Holmér, Kommunal 
Lena Olsson, Kommunal 
Åsa Wenell, Sveriges Skolledarförbund 
 
Underskrifter 
 

 ................................................................................  
Iréne Jonsson, sekreterare 

 
 ................................................................................   ...........................................................................  
Emad Soukiyh, ordförande § 1-9 Mats Linde, ordförande § 10-23 

 
 ................................................................................  
Åsa Wenell, justerare 
 
 
§ 1 
 
Godkännande av dagordning 

Utsänd kallelse, jämte en övrig fråga, godkänns som dagordning för sammanträdet. 
 
§ 2 
 
Föregående protokoll 

Centrala samverkansgruppen har inga synpunkter på protokollet från den 15 no-
vember 2021. 
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§ 3 
 
Frisknärvaro- och sjukfrånvarostatistik 

Oktober månads frisknärvaro- och sjukfrånvarostatistik är utskickad till centrala 
samverkansgruppens representanter. 
 
HR-specialist Ann Gustafsson informerar om statistiken: 
- Sjukfrånvaro i % av arbetad tid för oktober: 6,9 %. 
- Ackumulerad sjukfrånvaro t.o.m. oktober: 6,5 %. 
- Tillsvidareanställda utan sjukfrånvaro efter oktober: 31,8 %. 
 
§ 4 
 
Återrapportering KIA 

Perioden oktober-november har totalt 60 händelser rapporterats in i systemet KIA: 
- 10 olycksfall 
- 40 tillbud 
- 3 riskobservationer 
- 1 färdolycksfall 
- 6 arbetssjukdom 
 
I januari 2022 kommer rektorer och enhetschefer få en genomgång av systemet 
KIA. 
 
§ 5 
 
Verksamhetsplan med internbudget 2022 

Förvaltningskontoret har upprättat förslag till verksamhetsplan med internbudget 
2022 för utbildningsnämnden. Förslaget innehåller utmaningar och risker som ut-
bildningsförvaltningen står inför, ekonomiska förutsättningar inför kommande år 
samt förvaltningens förslag på nämndsmål nedbrutna från kommunfullmäktiges 
mål. Verksamhetsplanen tar också upp driftsbudget och personalplanering inför 
2022. 
 
Förvaltningskontorets förslag till beslut i utbildningsnämnden: 
Utbildningsnämnden beslutar 
- att fastställa förslag till verksamhetsplan med internbudget för 2022 och över-

lämna den till kommunfullmäktige för kännedom, 
- att fastställa nämndsmålen för 2022. 
 
Lärarförbundet lämnar följande protokollsanteckning: 
”Vi har vid flera tillfällen lyft lärarnas arbetsmiljö, arbetsbelastning och lön, att då 
läsa att det inte tillförts pengar för att säkerställa detta skulle det kunna tolkas som 
ett brott mot HÖK 21. ´Att vara en attraktiv arbetsgivare är en självklarhet i huvud-
männens arbete för att trygga sin kompetensförsörjning. För att klara utmaningen 
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är det nödvändigt med ett attraktivt läraryrke både vad gäller villkor, lön och arbets-
miljö där förutsättningar och 3 uppdrag svarar upp mot lärares professionella an-
svarstagande´ Bilaga 4a till HÖK 21 s.2 
 
´En kvalitativ skola i ständig utveckling. 
 
Kalmar kommun har en hög ambition när det gäller förskola, skola och fritidshem. 
Vi ska bli en av Sveriges 30 bästa skolkommuner. För att ha en möjlighet att nå det 
uppsatta målet i den utbildningspolitiska visionen måste fokus i utvecklingsarbetet 
ligga på att utveckla undervisningen och höja kvaliteten i verksamheten. Barnen och 
eleverna ska få de bästa förutsättningarna att uppnå kunskapskraven samt i övrigt 
utvecklas så långt som möjligt inom ramen för utbildningen. Förskolan, skolan och 
fritidshemmen ska fånga alla barns och elevers lust att lära sig och uppmuntra varje 
individ att vilja utvecklas. Hela verksamheten ska samarbeta i ett 1–16-årsperspektiv 
för att förbättra kunskapsresultaten´ Verksamhetsplan med budget s.55 
 
Att ha höga mål uppsatta är oftast positivt men att förväntas att detta görs utan ex-
tra ekonomiska medel är att förvänta sig att lärarna återigen ska springa lite fortare, 
hoppa lite högre. Lärarförbundet är oroliga att detta kommer leda till ohälsa och 
högre arbetsbelastning för våra medlemsgrupper. 
 
För att eleverna ska kunna prestera och öka måluppfyllelsen måste LÄRARNA få 
bättre förutsättningar för att klara uppdraget. 
 
Att skapa rätt förutsättningar måste få kosta pengar. Tillförs det ej tillräckligt med 
medel för detta så finns det möjlighet till att ta bort arbetsuppgifter som ej är direkt 
knutna till lärarnas undervisning. 
 
Det är dags att Kalmar kommun - Utbildningsförvaltningen går i framkant och vi-
sar att man menar allvar med att vara en god arbetsgivare där varje medarbetare har 
rätt förutsättningar och lön för sitt uppdrag. 
 
Om lärarna ej får rätt förutsättningar - får eleverna rätt förutsättningar? 
 
Med hänvisning till ovan ställer sig ej Lärarförbundet bakom Verksamhetsplan med 
budget 2022.” 
 
§ 6 
 
Riskanalys och intern kontrollplan 2022 

En god intern kontroll ska se till att: 
- Kommunen har en ändamålsenlig och kostnadseffektiv verksamhet vilket bland 

annat innebär att ha kontroll över ekonomi, prestationer och kvalité samt att sä-
kerhetsställa att fattade beslut verkställs och följs upp i förhållande till kommu-
nens mål. 
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- Kommunen har tillförlitlig finansiell rapportering och information om kommu-
nens verksamheter vilket innebär att nämnder och verksamhetsansvariga ska ha 
tillgång till rättvisande räkenskaper. Därutöver ingår en ändamålsenlig och till-
förlitlig redovisning av kommunens prestationer avseende kvantitet och kvalitet 
samt övrig relevant information om kommunens verksamhet och resursanvänd-
ning.  

- Kommunen har efterlevnad av tillämpliga lagar, förordningar samt interna re-
gelverk samt ingångna avtal med olika parter. 

 
Ingen förändring av risker och utmaningar har skett i verksamhetsplanen 2022 som 
påverkar den interna kontrollen, dock har risk gällande utbetalning till fristående 
verksamhet lagts till. 
 
En större omarbetning har gjorts av planen, framförallt har kontrollmoment lagts 
till, tagits bort, flyttats eller omformulerats men även omflyttning av några risker 
samt en del justerade riskbedömningar och textformuleringar. 
 
Förvaltningskontorets förslag till beslut i utbildningsnämnden: 
Utbildningsnämnden antar Riskanalys och intern kontrollplan 2022. 
 
Arbetstagarrepresentanterna har inget att invända mot förslaget. 
 
§ 7 
 
Beslutsattestanter och ersättare för 2022 

Utbildningsnämnden ska enligt kommunens attestreglemente, KF § 255 beslut 
2000-12-18, utse beslutsattestanter och ersättare samt ange omfattningen av upp-
dragen. 

Yttrande 
Uppdraget att vara beslutsattestant lämnas normalt till namngivna personer i enlig-
het med upprättat förslag. Om en ny tjänsteperson under löpande verksamhetsår 
ersätter en av de nuvarande beslutsattestanterna på samma befattning följer attest-
rätten med till den nya tjänstepersonen utan särskilt beslut. 
 
Förvaltningskontorets förslag till beslut i utbildningsnämnden: 
Utbildningsnämnden beslutar 
- Att utse beslutsattestanter och ersättare enligt förvaltningens förslag. 
- Att uppdra åt förvaltningens ekonom att vid byte av befattningshavare på tjänst 

under löpande år göra ändringar i förteckningen över beslutsattestanter. 
- Att uppdra åt förvaltningskontoret att i enlighet med gällande attestreglemente 

lämna förteckning över beslutsattestanter och ersättare till kommunledningskon-
torets ekonomienhet och till kommunens revisorer. 

 
Arbetstagarrepresentanterna har inget att invända mot förslaget. 
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§ 8 
 
Firmatecknare utbildningsnämnden 2022 

Utbildningsnämnden ska inför varje verksamhetsår fastställa förteckning över 
vem/vilka tjänstepersoner som får underteckna vissa handlingar för nämnden, så 
kallad firmatecknare. 

Yttrande 
Uppdraget att vara firmatecknare lämnas normalt till namngivna personer i enlighet 
med upprättat förslag. Om en ny tjänsteperson under löpande verksamhetsår ersät-
ter en av de nuvarande firmatecknarna på samma befattning följer teckningsrätten 
med till den ny tjänsteperson utan särskilt beslut. 
 
Förvaltningskontorets förslag till beslut i utbildningsnämnden: 
Utbildningsnämnden beslutar 
- Att utse firmatecknare enligt förvaltningens förslag. 
- Att uppdra åt förvaltningens ekonom att vid byte av befattningshavare på tjänst 

under löpande år göra ändringar i förteckningen. 
- Att uppdra åt förvaltningskontoret att i enlighet med gällande reglemente lämna 

förteckning över firmatecknare till kommunledningskontorets ekonomienhet 
och till kommunens revisorer. 

 
Arbetstagarrepresentanterna har inget att invända mot förslaget. 
 
§ 9 
 
Bidrag till fristående verksamhet 2022 

Utbildningsnämnden ska fatta ett särskilt beslut om bidrag för varje fristående hu-
vudman i vilken utbildningsnämnden har elever. Bidrag till fristående verksamhet 
ska beräknas efter samma grunder som kommunen tillämpar vid fördelning av re-
surser till den egna verksamheten av motsvarande slag. 
 
Kommunens budget för aktuellt år för verksamheten ska ligga till grund för be-
stämningen av bidragen till fristående skolor och annan enskild verksamhet. 
 
Utbildningsnämnden föreslås besluta om bidrag för 2022 gällande följande fri-
stående huvudmän: 
- Amanda Waldorfförskola 
- Förskolan Hjärtat 
- Förskolan Lilla Hjärtat 
- Förskolan Skattkammaren 
- Förskolan Stora Hjärtat 
- Förskolan Sunnanvind 
- Föräldrakooperativet Kotten 
- Föräldrakooperativet Stinsen 
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- Kalmar Centrumskola 
- Kalmar Waldorfskola 
- Luftballongens förskola 
- Lyckans förskola 
- Montessori Regnbågen 
- Nordic International School Kalmar 
- Rackarungarnas förskola 
- Solkattens förskola 
- Södra skolan 
- Thoren Framtid Kalmar 
- Undringens förskola 
- Västra skolan 
- Ölands Friskola 
- Östra skolan 
 
Förvaltningskontorets förslag till beslut i utbildningsnämnden: 
Utbildningsnämnden beslutar 
- att fastställa bidragsbeloppen för 2022 till ovanstående fristående huvudmän en-

ligt förvaltningens förslag, 
- att det totala bidragsbeloppet för 2022 förändrar sig relativt avseende antal barn 

och vistelsetid respektive avseende antal barn och elever, 
- att bidragsbeloppen ändras i förhållande till de eventuella justeringar i budgetbe-

loppen som fullmäktige beslutar om. 
 
Arbetstagarrepresentanterna har inget att invända mot förslaget. 
 
§ 10 
 
Svar på JO:s remiss med begäran om upplysningar och 
yttrande 

17 november 2021 inkom en begäran om upplysningar och yttrande från Justitie-
ombudsmannen till utbildningsnämnden i Kalmar kommun. Ärendet rör ett till JO 
inlämnat klagomål med anledning av en begäran om att få ta del av allmänna hand-
lingar. 
 
JO efterfrågar hur begäran har handlagts och hur handläggningen förhåller sig till 
bestämmelserna i 2 kap. 15-16 §§ tryckfrihetsförordningen och 6 § förvaltningsla-
gen (2017:900). En i anmälan berörd befattningshavare ska ges möjlighet att lämna 
synpunkter. Nämnden förväntas redovisa sin bedömning av det som kommit fram. 
 
Remissvaret ska vara JO till handa senast 14 januari 2022. 
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Beskrivning av handläggning 
Handläggningen av ärendet beskrivs i handlingen ”Kronologi”, vilken tillsammans 
med underbilagor kommer att biläggas svaret till JO. Därutöver har även berörd be-
fattningshavares synpunkter vägts in i utbildningsnämndens bedömning av hand-
läggningen av ärendet. 

Utbildningsnämndens syn på hur handläggningen förhåller sig till författ-
ningarna samt utbildningsnämndens bedömning av det som kommit fram 
Av kronologin framgår att den del av begäran som nu blivit föremål för JO:s 
granskning (utlämnande av e-postloggar) har haft en handläggningstid på 16 arbets-
dagar (begäran inkom 21 juli och 12 augusti meddelades att e-postloggarna fanns 
tillgängliga, men att den som begärt ut handlingarna behövde precisera hur veder-
börande önskade ta del av handlingarna). Något som förtydligas i handlingen ”Be-
rörd befattningshavares synpunkter”. Utbildningsnämnden anser det tveksamt om 
16 dagars handläggningstid för att leverera e-postloggar är att betrakta som ”genast 
eller så snart som möjligt” och emotser JO:s klarläggande i denna fråga. 
 
Påståendet i klagomålet om att ”XX meddelar då att man begärt ut loggarna i sin helhet och 
inte för de två epostsdresser som jag begärt. Loggarna innehåller alltså information om all epost in-
kommande som utgående för samtliga av Kalmar Kommuns anställda” har berörd befatt-
ningshavare bemött i handlingen ”Berörd befattningshavares synpunkter”. I detta 
fall kan inte utbildningsnämnden göra bedömningen att handläggningen brustit i re-
lation till författningarna. 
 
Avseende frågan om epostloggar i relation till ”logglistor” gör inte utbildnings-
nämnden bedömningen att handläggning i detta fall brustit i relation till författning-
arna, efter att ha tagit del av kronologi samt berörd befattningshavares synpunkter. 
 
Förvaltningskontorets förslag till beslut i utbildningsnämnden: 
Utbildningsnämnden godkänner förvaltningskontorets svar på begäran om upplys-
ningar och yttrande och överlämnar det till Justitieombudsmannen. 
 
Arbetstagarrepresentanterna har inget att invända mot förslaget. 
 
§ 11 
 
Remissvar SOU 2021:178 ”Börja med barnen! Följa upp 
hälsa och dela information för en god och nära vård” 

Utbildningsnämnden har fått i uppdrag att lämna yttrande till kommunstyrelsen 
över Socialdepartementets remiss ”Börja med barnen! Följa upp hälsa och dela in-
formation för en god och nära vård” (SOU 2021:78). 

Yttrande 
De förslag och bedömningar som lyfts fram i slutbetänkandet pekar i en riktning 
som kan ge bra förutsättningar till en sammanhållen god och nära vård för barn och 
unga. Slutbetänkandet skriver fram ansatser som:  
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 att följa upp det hälsofrämjande arbetet samt vårdens utformning och innehåll, 
 att upprätta ett kvalitetsregister där uppgifter om hälsofrämjande och förebyg-

gande insatser kan registreras, 
 att se över gällande författningar för att underlätta utbyte av information inom 

och mellan olika verksamheter och huvudmannagränser, 
 att olika myndigheter (Myndigheten för vård- och omsorgsanalys, Inspektionen 

för vård och omsorg och Socialstyrelsen) får i uppdrag att granska, utreda, kart-
lägga och utvärdera föreslagna insatser. 

 
Förvaltningskontorets förslag till beslut i utbildningsnämnden: 
Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen beslutar: 
Kalmar kommun är positiv till innehållet i slutbetänkandet. 
 
Arbetstagarrepresentanterna har inget att invända mot förslaget. 
 
§ 12 
 
Återrapportering av uppföljning av ”Vägledning för sär-
skilt begåvade barn/elever 2021-2022” 

Vägledningen syftar till att: 
 Ge riktlinjer för hur barn och elever med särskild begåvning kan uppmärk-

sammas och bemötas. 
 Beskriva hur undervisning av särskilt begåvade barn och elever kan differen-

tieras, organisatoriskt och pedagogiskt. 
 Beskriva de kompetenshöjande insatser som huvudmannen ansvarar för. 
 
Vägledningen följs upp årligen via en enkät riktad till förvaltningens rektorer och 
enhetschefer. Enkäten innehåller bl.a. frågor om medarbetarna informerats om väg-
ledningen och om den har bidragit till att särskilt begåvade barn/elever uppmärk-
sammas. 
 
Verksamhetsutvecklare Clas Wolke informerar om resultatet av årets enkät. 
 
§ 13 
 
Projektdirektiv - Skolskjuts i egen regi? 

Ett projektdirektiv har utformats i syfte att undersöka om det är möjligt att bedriva 
skolskjuts för elever i Funkaboskolans L- och M-klasser samt Esplanadskolan i 
egen regi. 
 
Frågor som önskas få belysta 
Steg 1: 
 Finns det något hinder i kommande avtal som gör att vi inte kan bedriva skol-

skjuts i egen regi? 
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 Finns det något hinder i lagstiftningen som hindrar att vi kan bedriva skolskjuts 
i egen regi? 

 Vilka krav ställs för att bedriva skolskjuts i egen regi? Tillstånd m.m.? 
 Om vi skulle bedriva skolskjuts i egen regi - finns det annan verksamhet inom 

kommunen som vi kan samverka med? Hur mycket personal bedömer vi skulle 
behövas? Hur många fordon bedömer vi skulle behövas? Hur kan organise-
ringen av detta ske?  

Steg 2: 
 Efter att ovan frågeställningar har klargjorts, och under förutsättning att resulta-

tet visar att det inte finns några hinder till att anordna skolskjuts i egen regi, ar-
beta vidare med: 

 kostnadsberäkning med antagande av totalt antal berörda elever/barn 
samt hur kostnaden bedöms bli beroende på grad av samåkning, möjlig-
het att förskjuta skoldagen i tid. 

 
Planeringssekreterare Wolfgang Friedh är projektledare. I projektgruppen ingår 
skolskjutshandläggare på Esplanadskolan och Funkaboskolan. Referensgrupp är 
Eva Lindvall och Anders Hagman. 
 
§ 14 
 
Beslut om förvaltningschefens strategiska medel bokslut 
2021 Tallhagsskolan 

Tallhagsskolan är från och med 1 juli 2021 en ny organisatorisk enhet. Enhetens 
ekonomiska underskott vid bokslut 2021 föreslås regleras fullt ut av strategiska me-
del. De strategiska medlen är ersättning för uppstartskostnader. 
 
Ärendet återkommer för samråd före beslut på centrala samverkansgruppens sam-
manträde 24 januari 2022. 
 
§ 15 
 
Beslut om förvaltningschefens strategiska medel bokslut 
2021 Vasaskolan 

Från och med 1 juli 2021 är Vasaskolan en F-6 skola. Beloppet som föreslås regle-
ras i bokslutet avser perioden 1 januari-30 juni 2021 och motsvarar periodens eko-
nomiska underskott för enheten med verksamhet från förskoleklass till årskurs nio. 
 
Ärendet återkommer för samråd före beslut på centrala samverkansgruppens sam-
manträde 24 januari 2022. 
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§ 16 
 
Utbildningsförvaltningens medarbetarenkät 2021 

Inget resultat från årets medarbetarenkät finns ännu varför ärendet utgår. 
 
Ärendet återkommer på centrala samverkansgruppen sammanträde den 24 januari 
2022. 
 
§ 17 
 
Lägesrapport ”Tieto Education (ersätter ProCapita)” 

Tieto Education har bytt namn till Edlevo. 
 
Workshop om betygsdelen har genomförts. Workshop om inkomstjämförelsen 
kommer att genomföras i januari 2022. 
 
De som arbetar i systemet har tillgång till testmiljö. 
 
§ 18 
 
Lägesrapport ”Ersätta edWise - en förstudie” 

Arbetet fortsätter med att välja ny leverantör. I dagsläget återstår två leverantörer 
och båda har presenterat sina system. 
 
Tanken är att det nya systemet ska börja användas hösten 2022. Under våren 2022 
kommer några förskolor och skolor få möjlighet att testa det nya systemet. 
 
§ 19 
 
Byte av journalsystem 

I januari 2022 förväntas länets skolchefer ta beslut om att antingen byta journalsy-
stem till Cosmic eller fortsätta med PMO. Det finns för- och nackdelar både med 
att byta till Cosmic eller behålla PMO. 
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§ 20 
 
Öppna jämförelser Grundskola 2021 

Verksamhetschef Emad Soukiyh informerar om Kalmar kommuns skolresultat juni 
2021: 
Årskurs 9 
- Meritvärde 235,6 (flickor 254,7 och pojkar 217,2) 

Riket = 232,1 
- Behörighet till yrkesprogram 85,1 % (flickor 86,8 % och pojkar 83,4 %) 

Riket = 86,2 % 
- Uppnådda kunskapskrav alla ämnen 79,8 % (flickor 82,2 % och pojkar 77,5 %) 

Riket = 76,1 % 
 
Avvikelse mellan faktiska och modellbaserade värden: 

 Modellbaserat Faktiskt Skillnad 
Behörighet till yrkesprogram 82,5 % 85,1 % +2,6 % 
Uppnådda kunskapskrav 73,9 % 79,8 % +5,9 % 
Meritvärde 229,2 235,6 +6,4 

 
Årskurs 6 
- Lägst betyg E i svenska 95,1 % (flickor 97,1 % och pojkar 93,3 %) 

Riket = 93,2 % 
-  Lägst betyg E i matematik 91,3 % (flickor 92,6 % och pojkar 90,2 %) 

Riket = 89,1 % 
 
§ 21 
 
Lägesrapport covid-19 

Förutom enstaka årskurser/klasser med högre smitta så är det relativt lugnt i för-
valtningen vad gäller covid-19. 
 
Det verkar som att vi närmar oss ett beslut på nationell nivå vad gäller vaccination 
av barn 5-11 år. 
 
§ 22 
 
Personalnytt, organisations- och lokalförändringar 

- Peter Sjöström är från och med idag (den 13 december) till och med den 31 de-
cember 2022 rektor för Förskolan Smedby. 

- Anders Hagman är från och med den 17 januari 2022 rektor för Funkabosko-
lan. 

- Yvonne Håkansson är från och med 27 januari 2022 rektor för Trekantensko-
lan. 
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- Från och med den 31 januari 2022 är Ann-Charlotte Nilsson rektor för Lin-
döskolan. Från samma datum tillträder Karin Berggren tjänsten som interim-
rektor. 

 
§ 23 
 
Övriga frågor 

a) Beslut från serviceförvaltningen 
 
Lärarförbundet får just nu många frågor från sina medlemmar och ombud om vad 
som gäller när serviceförvaltningen beslutar om t.ex. städ, kök och fastighetsskötsel 
som kan påverka Lärarförbundets medlemsgrupper. 
 
Arbetsgivaren upplyser om att sådana frågor alltid ska hanteras i respektive lokal 
samverkansgrupp. 
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§ 67 

Verksamhetsplan med internbudget inklusive intern 
kontrollplan 2022 
Dnr SKDN 2021/0116 

Handlingar 
Förvaltningskontorets skrivelse 2021-11-09 

Bakgrund 
Södermöre kommundelsförvaltning tar årligen fram förslag till verksamhets-
plan och internbudget med utgångspunkt från de kommungemensamma ruti-
ner som finns för arbetet. Förslaget till verksamhetsplan innehåller utmaningar, 
risker och prioriteringar som Södermöre kommundelsförvaltning står inför, 
ekonomiska förutsättningarna inför kommande år samt förvaltningens förslag 
på nämndsmål nerbrutna från kommunfullmäktiges mål.  
 
Verksamhetsplanen omfattar driftbudget och personalrelaterad statistik inför 
2022. Södermöre kommundelsnämnd har enligt Kalmar kommuns reglemente 
för intern kontroll det yttersta ansvaret för att organisera den interna kontrol-
len inom sitt verksamhetsområde. Nämnden ska också, i syfte att åstadkomma 
en god intern kontroll, dokumentera och anta regler och anvisningar som kan 
behövas för den nämndspecifika verksamheten. I övrigt ska kommunövergri-
pande riktlinjer, reglementen, policydokument och regler gälla.  
 
Verksamhetsplan med internbudget och internkontroll 2022 lyfts först som 
informationsärende för att möjliggöra för Södermöre kommundelsnämnd att 
aktivt delta i arbetet med nämndsmål i verksamhetsplanen och risker i den in-
terna kontrollplanen. 

Överläggning 
1. Under överläggningen redovisas följande förslag: 

Jan Martinsson (V) föreslår att Södermöre kommundelsnämnd ska be-
sluta i enlighet med Södermöre kommundelsförvaltnings förslag med 
följande tillägg:  
Sidan 7 under rubriken demokrati. ”Ungdomars delaktighet och infly-
tande kommer fortsatt att vara ett prioriterat område”. 

 
Efter att överläggningen avslutats frågar ordföranden först om Södermöre 
kommundelsnämnd vill besluta i enlighet med förvaltningskontorets förslag 
med undantag av redovisade tilläggsförslag. Han finner att Södermöre kom-
mundelsnämnd beslutar i enlighet med förvaltningskontorets förslag. 
 
Härefter frågar ordföranden om Södermöre kommundelsnämnd vill bifalla 
eller avslå Jan Martinssons (V) tilläggsförslag. Han finner att det bifalls. 

Beslut 
Södermöre kommundelsnämnd beslutar att fastställa förslag till verksamhets-
plan med internbudget och intern kontroll 2022 för Södermöre kommundels-
förvaltning med följande tillägg: 
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- Texten på sidan 7 under rubriken demokrati får tillägg av meningen: 
”Ungdomars delaktighet och inflytande kommer fortsatt att vara ett prioriterat 
område”. 

Protokollsanteckning 
Christopher Dywik (KD redovisar en protokollsanteckning enligt följande: 
 
” I Kalmaralliansens värld ska hela kommunen utvecklas parallellt, med fokus 
på trygghet, valfrihet och livskvalité. Utvecklingen av landsbygden och våra 
mindre samhällen måste få prioriteras, dels på grund av människors olika 
livsval, men också då möjligheten till utbyggnationer av skolor och bostadsom-
råden över tid är betydligt större där än inne i stadskärnan. Det ska vara enkelt 
att leva ett gott liv med livskvalitet, bra service, goda kommunikationer och 
god utveckling i hela Kalmar kommun. Kalmaralliansen presenterade en egen 
budgetreservation i kommunfullmäktige. För Södermöre kommundelsnämnd 
del hade det på ett förvaltningsövergripande plan inneburit mycket gott om 
denna budgetreservation gått igenom. Men också genom flera viktiga delar som 
direkt berörde Södermöre kommundelsnämnd, inte minst på ett demokratiskt 
plan med fler beslut närmre södermöres invånare, att ge Södermöres skolor 
bättre förutsättningar att göra ett bra jobb och att ge Södermöres unga en me-
ningsfull fritid. 
 
Decentralisera Kalmar kommun 
Södermöre kommundelsnämnd bildades som ett demokratiprojekt på lands-
bygden: ett sätt att flytta besluten närmare medborgarna och bättre kunna be-
jaka kommundelens unika förutsättningar. På senare år har utvecklingen 
dessvärre gått i motsatt riktning. Under de senaste åren har nämnden blivit 
fråntagna ansvaret över område efter område, vilket gett både nämnden och 
kommunen som helhet högre kostnader. Vi ser med oro på en sådan utveckl-
ing. För att ytterligare stärka engagemanget vill Kalmaralliansen att bygde-
pengen i framtiden ska kopplas till medborgardialoger. 
 
Södermöre kommundelsnämnd behöver inte färre ansvarsområden, utan tvär-
tom fler för att få större kontroll över verksamheten, skapa en robust ekonomi 
och kunna hitta unika särlösningar och vinna samordningsfördelar som ger 
både bättre kvalitet, arbetsmiljö och mer pengar över till kärnverksamheten. 
Därför för vi över ansvaret för gata- och parkskötsel och lokalvård inom Sö-
dermöres geografiska område till kommundelsnämnden, vilket hade motsvarat 
en intern omfördelning på 8 694 000 kr. Det hade varit viktigt för att Söder-
möre i framtiden verkligen ska kunna vara ”steget före”. 
 
Barnens Södermöre  
Kalmaralliansen ville att utbildningsnämnden och Södermöre kommundels-
nämnd skulle ta fram ett förslag på hur alla Kalmars skolor kan arbeta med 
förväntansdokument och konsekvenstrappa. Idag ska alla skolor enligt skolla-
gen upprätta ordningsregler men dessa gäller dock bara under skoltid. För att 
tydliggöra skolans ansvar, föräldraansvaret och elevens ansvar samt vad som 
händer om detta ansvar inte tas, behöver förväntningarna bli tydliga och om-
fatta inte bara tiden eleven är i skolan utan vad som behöver uppfyllas för att 
eleven ska ha förutsättningar för att göra så bra ifrån sig som möjligt. Tydliga 
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förväntningar och konsekvenser tror vi underlättar dialogen mellan skola, för-
äldrar och elev. Vi vill se att skolan tar ett större ansvar i det förebyggande 
trygghetsarbetet och att skolan tillsammans med det förebyggande teamet an-
ordna föräldraträffar minst en gång per år.  
 
Kalmar kommun är fortfarande en av de kommuner som lägger absolut minst i 
elevpeng d.v.s. kronor per elev och år i grundskolan. Men trots det har Kal-
mars skolor rustat eleverna väl under många år och resultaten i skolan har med 
tanke på den låga elevpengen varit goda. Södermöre kommundelsnämnd har 
arbetat hårt för att så mycket som möjligt av den låga elevpengen ska nå ut i 
klassrummen. Någonstans finns dock en gräns för hur mycket man kan snåla 
och spara utan att utbildningen i slutändan blir lidande. Vi måste påbörja re-
sans mot en höjd elevpengen till nivå med rikssnittet om skolorna ska fortsätta 
utvecklas i en positiv riktning. 
 
I vår budget hade vi avsatt medel för att genomföra en generell höjning av 
elevpengen med 7 miljoner kronor samt 3 miljoner extra avsett för barn med 
behov av särskilt stöd. För Södermöres skolor, förskolor fritidshem hade det 
inneburit ett tillskott på ca 1 100 000kr extra. 
 
Förebyggande arbete och fritidsgårdar 
Kalmaralliansen prioriterar trygghetsarbetet i hela kommunen och vill se en 
ökning av resurser till det förebyggande arbetet och en mycket starkare kopp-
ling till våra fritidsgårdar och det kommunala aktivitetsansvaret. 
 
Efter att Kalmaralliansen presenterade ett trygghetsprogram för Kalmar kom-
mun har mycket av det fångats upp av vänstermajoriteten, det har också avsatts 
pengar för detta som efter ett senare beslut ska portioneras ut av där det be-
hövs mest. För Kalmaralliansens del handlar det framför allt om att prioritera 
förebyggande arbetet likt trygghetsvandringar, fler trygghetskameror och stö-
randelarm, bättre belysning, ordningsvakter, föräldrautbildningar on-demand, 
bättre samverkan mellan förvaltningar samt nolltolerans mot klotter, skadegö-
relse och nedskräpning mm. Som tillägg till dessa ”trygghetspengar” tillförde vi 
också ytterligare 5 000 000 kr i vår budgetreservation för att möjliggöra ett 
vidare uppdrag åt fritidsgårdarna att samarbeta med det förebyggande teamet - 
samt öka tillgängligheten på kvällar, helger och lov. För Södermöres del hade 
det inneburit ca 550 000kr extra, vilket tex motsvarar en heltidstjänst på fritids-
gården.” 
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§ 68 

Bidrag till fristående verksamhet 2022 - Lundens för-
skola 
Dnr SKDN 2021/0112 

Handlingar 
Förvaltningskontorets skrivelse 2021-10-27 

Bakgrund 
Södermöre kommundelsnämnd ska fatta ett särskilt beslut om bidrag till den 
fristående verksamheten Lundens förskola. Ärendet ska ha ett eget diarienum-
mer. Beslutet ska vara skriftligt, ange tillämplig lagbestämmelse och vara försett 
med motivering som till exempel ett beräkningsunderlag. 
 
Förslagsvis redovisas även en sammanfattning av nämndens totala budget för 
att tydliggöra vilka resurser som finns utöver de som ingår i bidragsberäkning-
arna, t ex kostnader för myndighetsutövning, skolskjutsar och liknande över-
gripande kostnader. Den fristående huvudmannen ska underrättas om beslutet 
via brev. 

Beräkning av bidrag 
Bidrag till fristående verksamhet ska beräknas efter samma grunder som kom-
munen tillämpar vid fördelning av resurser till den egna verksamheten av mot-
svarande slag (Skollagen 8 kap 22§, 9 kap 20 §, 10 kap 38 §, 11 kap 37 §, 14 kap 
16 §, 25 kap 12 §). 
Kommunens budget för aktuellt år för verksamheten ska ligga till grund för 
bestämningen av bidragen till fristående skolor och annan enskild verksamhet. 
Utbildningsförvaltningen ger även service till Södermöre kommundelsnämnd i 
vissa frågor. Därför slås vissa av förvaltningens kostnader ut på alla barn i båda 
förvaltningarna i vissa beräkningar. 
 
Beslutet kan överklagas till förvaltningsrätten. 

Förutsättningar 
Enheten tar själv in sina egna barnomsorgsavgifter. 
Antal barn och elever mäts varje månad och bidraget som betalas ut månadsvis 
grundar sig på aktuellt uppmätt antal barn och elever för samma månad. För 
förskola grundas julibidraget på antal barn i juli. En preliminär utbetalning ba-
serad på junimätningen görs och beloppen justeras sedan i augusti. 
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Beslut 
Södermöre kommundelsnämnd beslutar 
- att, under förutsättning att fullmäktige fastställer budgeten för 2022 i enlighet 
med nämndens förslag, fastställa bidragsbeloppen för Lundens förskola till 
följande: 
- Grundbelopp 126 243 kr per barn och år. 
Momskompensation 6 % på utbetalt belopp. 
- att det totala bidragsbeloppet för 2022 förändrar sig relativt avseende antal 
barn och vistelsetid. 
- att bidragsbeloppen ändras i förhållande till eventuella justeringar i budgetbe-
loppen som fullmäktige beslutar om. 
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§ 69 

Beslutsattestanter 2022 
Dnr SKDN 2021/0122 

Handlingar 
Förvaltningskontorets skrivelse 2021-11-25 

Bakgrund 
Södermöre kommundelsnämnd beslutar årligen om beslutsattestanter och er-
sättare för kommundelsnämndens verksamheter. 
 
Uppdraget att vara beslutsattestant lämnas normalt till namngivna personer 
enligt bifogad bilaga. Om en ny tjänsteperson under löpande verksamhetsår 
ersätter en av de nuvarande beslutsattestanterna på samma befattning följer 
attesträtten med till den nya tjänstepersonen utan särskilt beslut. 

Beslut 
Södermöre kommundelsnämnd beslutar att fastställa beslutsattestanter och 
ersättare enligt förvaltningens förslag. 
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§ 70 

Firmatecknare 2022 
Dnr SKDN 2021/0123 

Handlingar 
Förvaltningskontorets skrivelse 2021-11-25 

Bakgrund 
Södermöre kommundelsnämnd ska inför varje verksamhetsår fastställa för-
teckning över vem/vilka tjänstepersoner som får underteckna vissa handlingar 
för nämnden, så kallad firmatecknare. 
 
Uppdraget att vara firmatecknare lämnas normalt till namngivna personer 
enligt bifogad bilaga. Om en ny tjänsteperson under löpande verksamhetsår 
ersätter en av de nuvarande firmatecknarna på samma befattning följer 
teckningsrätten med till den ny tjänsteperson utan särskilt beslut. 

Beslut 
Södermöre kommundelsnämnd beslutar att fastställa förvaltningens förslag till 
firmatecknare 2022. 
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§ 71 

Svar på revisionsrapport Granskning av avvikelsehan-
tering samt följsamhet till riktlinjer och rutiner inom 
HSL (hälso- och sjukvårdslagen) 
Dnr SKDN 2021/0110 

Handlingar 
Förvaltningskontorets skrivelse 2021-10-27 

Bakgrund 
I Omsorgsförvaltningen, Socialförvaltningen samt Södermöre kommundels-
förvaltning pågår ett utvecklingsarbete inom patientsäkerhet, kopplat till indi-
viduella mål och indikatorer i respektive verksamhetsplan samt nationella di-
rektiv. Pågående implementeringsarbete av Socialstyrelsens nationella hand-
lingsplan i patientsäkerhet Agera för säker vård, med hjälp av nulägesanalyser i 
förvaltningarna i samarbete med Region Kalmar län, kommer att stärka kom-
munens patientsäkerhetsarbete. Implementeringsarbetet stödjer omställningen 
till Nära vård samt säkerställer en tillgänglig, effektiv, säker, kunskapsbaserad, 
jämlik och individanpassad hälso- och sjukvård. Arbetet kommer dels att skapa 
en grund för framtagandet av lokala kommunala handlingsplaner för ökad pati-
entsäkerhet, dels att skapa förutsättningar för att koppla samman förvaltning-
arnas systematiska kvalitetsarbete med patientsäkerhetsarbetet. 
 
Nuläge  
Det är redan i initialt skede av analyserna tydligt att de hinder och utmaningar 
som har identifierats, linjerar väl med och kommer svara an mot rekommen-
dationerna i revisionsrapporten. Exempelvis har förvaltningarna i kartläggning-
en av fokusområde 1, Öka kunskap om vårdskador, identifierat behov av att 
öka kunskap hos både ledning och verksamheter avseende processer och ruti-
ner för avvikelserapportering samt att fastställa och skapa en organisation för 
systematiska mät- och utredningsmetoder. Genom analys på systemnivå av det 
som hänt, kan också det skadeförebyggande arbetet stärkas. Revisorernas iden-
tifierade iakttagelser, bedömning och rekommendationer kommer att hanteras 
som en del av analysarbetet. Åtgärder Resultatet av nulägesanalyserna och 
framtagna åtgärdsförslag kommer under hösten 2021 att presenteras såväl in-
ternt i förvaltningsledningen som över förvaltningsgränserna, med efterföl-
jande workshops. Beslut fattas utifrån föreslagna åtgärdspaket och förvaltning-
arnas identifierade hinder, utmaningar och möjliggörare. Beslutade åtgärder 
planeras och genomförs därefter med stöd av kvalitetssäkrande funktioner 
såsom MAS, MAR, verksamhetsutvecklare, hälso- och sjukvårdsstrateg samt 
ledningsgrupp för hälso- och sjukvård. 
 
Uppdraget om En socialtjänst, en hälso- och sjukvård planeras att genomföras 
över förvaltningarna Omsorgsförvaltningen och Socialförvaltningen hösten 
2021. Det kommer att tydliggöra ansvarsfördelningen mellan förvaltningarna, 
skapa samordningsvinster och helhetssyn samt främja tillvaratagandet av ge-
mensamma kompetenser. Arbetet kommer att bidra till ökad patientsäkerhet, i 
linje med handlingsplanen för säker vård, genom gemensam struktur för avvi-
kelsehantering och analysmetoder. Sammantaget kommer ovan beskrivna åt-
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gärder och utvecklingsarbete inom patientsäkerhetsområdet att svara an mot 
revisorernas påpekanden och rekommendationer på ett tillfredställande sätt. 
Vid önskemål om uppföljning av planerade åtgärder, ses det åtgärdspaket som 
beslutas om efter nulägesanalysernas färdigställande samt den framtida lokala 
kommunala handlingsplanen för ökad patientsäkerhet som ett bra underlag. 

Beslut 
Södermöre kommundelsnämnd antar omsorgsförvaltningens svar som sitt eget 
och överlämnar det till kommunrevisorerna. 
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§ 72 

Södermöre kommundelsnämnds årshjul för medbor-
gardialoger 
Dnr SKDN 2021/0124 

Handlingar 
Förvaltningskontorets skrivelse 2021-12-02 

Bakgrund 
Södermöre kommundelsnämnd valde tidigare i år att träda ur den så kallade 
europeiska lokala demokrativeckan (eldw). Anledningen till utträdet är bland annat 
att det en tid tillbaka varit svårt att genomföra medborgardialoger på det temat 
som Eldw sätter varje år. För att få en bättre struktur och relevans för med-
borgarna i Södermöre föreslog förvaltningskontoret att nämnden ska anta ett 
årshjul av medborgardialoger. Syftet är att genomföra medborgardialoger uti-
från aktuella teman i nämnd och förvaltning och även kommunen i stort. 
 
Förvaltningskontoret tog fram ett förslag till årshjul som nämnden i november 
hade en workshop kring. De förslag och diskussioner som uppstod där har 
bearbetats och skrivits in i förlaget om Södermöre kommundelsnämnds årshjul 
för medborgardialoger.  
 
Årshjulet för medborgardialoger omfattar ett barn och ungdomsperspektiv. 
Arbetet med medborgardialoger ska genomsyras av tillgänglighet och vi ska 
beakta människors olika bakgrunder som etniciteter, funktionsvariationer eller 
förkunskaper genom hela processen. Antal kvinnor och män som deltar på 
dialogerna mäts och rapporteras i årsredovisningen.  

Beslut 
Södermöre kommundelsnämnd antar förvaltningskontorets förslag om årshjul 
för medborgardialoger.  
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§ 73 

Lägesrapport kommundelsutveckling 
 
Kommundelsutvecklare Hanna Ivarsson informerar: 
 
• I november startade ett nytt byalag i Vassmolösa. Byalaget planerar att gå 

in med bygdepengsansökan under 2022. 
 

• Påminnelse om att nominera till årets företagare, årets eldsjäl och personal-
pris i Södermöre. Nomineringar görs på www.kalmar.se  
 

• Information kring projektorganisationen för medborgarbudget. En styr-
grupp är skapad med deltagande av kommundelsutvecklare Hanna Ivars-
son, förvaltningschef Lena Thor och nämndsordförande Magnus Uhr. Pla-
nerade områden i projektet: 
- 2022, Tvärskog 
- 2023, Vassmolösa 
- 2024, Halltorp 
 
Ledamöter bjuds in till dialogmöte tillsammans med medbor-
gare/civilsamhälle 12 januari, klockan 18.00. Anmälningar görs till 
hanna.ivarsson@kalmar.se  
 

• Hanna redogör för barnpaneler som hölls för mellanstadieelever på Ljung-
byholmsskolan i oktober. Elevrådsrepresentanter och rektor har fått åter-
koppling på frågeställningar som politiker tog med sig från barnpanelerna.  
 

• Utvärderingar som gjorts av elever och personal på Södermöreskolan efter 
deltagande av årskurs 9 på nämndssammanträde som hölls i november vi-
sar på ett bra resultat. Skolan önskar ett liknande upplägg även nästa år. 

 
Beslut  
Södermöre kommundelsnämnd fattar inget beslut med anledning av informat-
ionen. 
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§ 74 

Förvaltningschefen informerar 
 
Lägesrapport ges utifrån aktuellt läge gällande covid-19.  
 
Beslut  
Södermöre kommundelsnämnd fattar inget beslut med anledning av informat-
ionen. 
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§ 75

Kontaktmannaskap

• Jan Martinsson (V) redogör för sitt besök på biblioteken i Södermöre den
18 november 2021.

Beslut  
Södermöre kommundelsnämnd fattar inget beslut med anledning av informat-
ionen. 
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§ 76 

Delegationsbeslut 
 
1. Rektor Södermöreskolan, beslut november 2021: F11 Beslut med anled-

ning av begäran om skolskjuts. 
 

2. E 22 Rektors beslut om att utreda och vidta åtgärder mot kränkande be-
handling. 
 

3. Biståndshandläggare, beslut september 2021: G:1 Biståndshandläggares 
beslut om bistånd i form av hjälp i hemmet, G 2 Biståndshandläggares be-
slut om bistånd i form av vård- och omsorgsboende för äldre, SoL, G 3 Bi-
ståndshandläggares beslut om bistånd i form av hemtjänstinsatser i vård- 
och omsorgsboende, G 6 Biståndshandläggares beslut om bistånd i form 
av korttidsboende SoL, G 32 Biståndshandläggares beslut att teckna hyres-
avtal mellan Södermöre kommundelsnämnd och omsorgstagare. 

 
Beslut  
Södermöre kommundelsnämnd godkänner redovisningen av anmälda delegat-
ionsbeslut. 
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§ 77 

Anmälnings- och kännedomsärenden 
 
• Centrala samverkansgruppens protokoll 2021-11-16. 

• Kontaktmannaskap: Jan Martinssons (V) sammanfattning av möte med 
bibliotekspersonalen i Södermöre 2021-11-18. 

Beslut  
Informationen om anmälnings- och kännedomsärenden noteras i protokollet. 
 
 
 



Inkommen till 
huvudmannen Förskola/skola Typ av kränkning

Personer som 
anges delaktiga ID

Datum för 
händelsen

Datum då utred-
ning påbörjats

Datum då ären-
det avslutats

2021-12-03 Funkaboskolan Verbal Elever 277845 2021-11-24 2021-11-24 2021-12-22
2021-12-06 Funkaboskolan Fysisk Elever 278315 2021-12-01 2021-12-06
2021-12-06 Lindsdalsskolorna Verbal Elever 278471 2021-12-03 2021-12-06 2021-12-06
2021-12-07 Trekantenskolan Verbal Elever 278691 2021-12-07 2021-12-07 2021-12-16
2021-12-07 Falkenbergsskolan Fysisk Elever 278769 2021-12-07 2021-12-07 2021-12-17
2021-12-07 Funkaboskolan Verbal Elever 278985 2021-12-07 2021-12-07 2021-12-09
2021-12-08 Kalmarsundsskolan Fysisk Elever 279033 2021-12-07 2021-12-07 2021-12-15
2021-12-08 Smedbyskolan Verbal Elever 279439 2021-12-08 2021-12-08
2021-12-10 Vasaskolan Fysisk Elever 279976 2021-11-24 2021-12-10
2021-12-13 Falkenbergsskolan Fysisk Elever 280396 2021-12-09 2021-12-13 2022-01-11
2021-12-14 Smedbyskolan Fysisk, verbal Elever 280725 2021-12-13 2021-12-14
2021-12-14 Lindsdalsskolorna Fysisk Elever 281011 2021-12-13 2021-12-13 2021-12-15
2021-12-14 Smedbyskolan Fysisk Elever 281064 2021-12-14 2021-12-15 2021-12-15
2021-12-15 Trekantenskolan Fysisk Elever 281303 2021-12-13 2021-12-13 2022-01-13
2021-12-15 Trekantenskolan Fysisk Elever 281325 2021-12-13 2021-12-15 2022-01-13
2021-12-16 Lindsdalsskolorna Fysisk Elever 281701 2021-12-14 2021-12-16 2021-12-16
2021-12-16 Lindsdalsskolorna Fysisk Elever 281703 2021-12-14 2021-12-16 2021-12-16
2021-12-16 Funkaboskolan Verbal Elever 281810 2021-12-13 2021-12-16 2021-12-16
2021-12-16 Tallhagsskolan Fysisk Elever 281890 2021-12-16 2021-12-16
2021-12-16 Förskolan Pulpeten-Smedjan Fysisk Personal/barn 281902 2021-12-15 2021-12-16
2021-12-17 Djurängsskolan Fysisk Elever 281988 2021-12-16 2021-12-16 2022-01-03
2021-12-17 Falkenbergsskolan Fysisk Elever 282120 2021-12-17 2021-12-17 2022-01-11
2021-12-17 Lindsdalsskolorna Fysisk Elever 282276 2021-12-17 2021-12-20
2021-12-19 Falkenbergsskolan Verbal, diskriminering Elever 282349 2021-12-13 2021-12-19 2022-01-11
2021-12-20 Funkaboskolan Sexuella trakasserier Elever 282386 2021-12-17 2021-12-20
2021-12-21 Funkaboskolan Fysisk Elever 282858 2021-12-21 2021-12-21
2021-12-21 Falkenbergsskolan Fysisk Elever 282917 2021-12-21 2021-12-21
2021-12-21 Esplanadskolan Fysisk, verbal Elever 282996 2021-12-21 2021-12-21
2021-12-22 Vasaskolan Verbal Elever 283018 2021-12-22 2021-12-22
2021-12-22 Funkaboskolan Elever 283102 2021-12-21 2021-12-22
2021-12-22 Rinkabyholmsskolan Fysisk, verbal Elever 283110 2021-12-20 2021-12-20 2021-12-27
2021-12-22 Lindsdalsskolorna Fysisk Elever 283133 2021-12-22 2021-12-22 2021-12-22
2021-12-28 Funkaboskolan Fysisk Elever 283447 2021-12-02 2021-12-28

Inkomna anmälningar om kränkande behandling
Information till utbildningsnämnd och presidium januari 2022



2022-01-13 Trekantenskolan Text/bild Elever 284572 2022-01-12 2022-01-13
2022-01-13 Trekantenskolan Text/bild Elever 284573 2022-01-12 2022-01-13
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